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MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné, au cours de sa réu-
nion du 19 novembre 2013, la section 24 (SPF Sécurité 
sociale, partim Affaires sociales) du projet de budget 
général des Dépenses (DOC 53  3071/001  en DOC 
53  3071/002), en ce compris la justification (DOC 
53  3072/016) et la note de politique générale (DOC 
53  3096/008)  de la vice-première ministre, ministre 
des Affaires sociales et du secrétaire d’État aux Affaires 
sociales, aux Familles et aux Personnes handicapées, 
chargé des Risques Professionnels.

 
I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF 

M. Philippe Courard, secrétaire d’État aux Affaires 
sociales, aux Familles et aux Personnes handicapés, 
chargé des Risques professionnels, indique que l’année 
2014 sera marquée par la concrétisation de nombreux 
chantiers relevant des compétences du secrétaire 
d’État. 

 En ce qui concerne l’invalidité, on travaille activement 
à  une réforme de l’évaluation médicale ainsi qu’à une 
révision du rôle du médecin conseil, avec pour objectif 
prioritaire la reprise du travail la plus rapide possible 
dans les meilleures conditions possibles pour les tra-
vailleurs en incapacité de travail qui le peuvent et qui 
le souhaitent.    

Pour ce qui concerne les familles, un des plus grands 
défi s est de mener à bien la préparation du transfert 
des allocations familiales, en étroite coopération avec 
les secrétaires d’État à la réforme de l’État, mais aussi 
avec les entités fédérées.

  S’agissant des personnes handicapées, la loi du 
27 février 1987, qui règle le système des prestations, 
connaîtra une réforme profonde, et l’Aide aux personnes 
âgées sera également transférée aux Communautés. 

1. Secteur des indemnités (INAMI)

Au 31  décembre  2012, la Belgique comptait 
283 541 invalides dans le régime salarié. Ce chiffre at-
teindra à peu près 300 000 unités au 31 décembre 2013. 
Cette évolution est due à une conjonction de facteurs:

— le vieillissement de la population: la population 
active est plus âgée et donc plus sensible aux problèmes 
de santé;

— le relèvement de l’âge de la pension des femmes 
à 65 ans;

DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft sectie 24  (FOD Sociale Za-
ken, partim Sociale zekerheid) van het ontwerp van 
algemene uitgavenbegroting (DOC 53  3071/001  en 
DOC 53  3071/002), alsook de verantwoording (DOC 
53 3072/016) en de beleidsnota (DOC 53 3096/008) 
van de vice-eersteminister en minister van Sociale 
Zaken en van de staatssecretaris voor Sociale Zaken, 
Gezinnen en Personen met een Handicap, belast met 
Beroepsrisico’s, besproken tijdens haar vergadering 
van 19 november 2013.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING 

De heer Philippe Courard, staatssecretaris  voor 
Sociale Zaken, Gezinnen en Personen met een handi-
cap, belast met Beroepsrisico’s, duidt aan dat het jaar 
2014 wordt de concretisering van talrijke werven binnen 
de bevoegdheden van de staatsecretaris. 

Inzake invaliditeit, wordt er actief gewerkt aan een 
hervorming van de medische evaluatie en aan een 
herijking van de rol van de adviserend arts, met als 
prioritaire doelstelling een zo snel mogelijke herneming 
van het werk in de best mogelijke omstandigheden 
voor de werkonbekwame werknemers die het kunnen 
en wensen. 

 
Wat de gezinnen betreft, bestaat één van de grootste 

uitdagingen in de voorbereiding van de overdracht van 
de kinderbijslag in goede banen te leiden, in nauwe 
samenwerking met de staatsecretarissen voor Staats-
hervorming, maar ook met de deelstaten.

 
Op het vlak van personen met een handicap zal 

de wet van 27 februari 1987, die het systeem van de 
uitkeringen regelt, een belangrijke hervorming kennen. 
Tevens zal de hulp aan bejaarden overdragen worden 
aan de gemeenschappen.

 
1. Sector van de uitkeringen (RIZIV)

Op 31 december 2012 telde België 283 541 invaliden 
in het werknemersstelsel. Op 31 december 2013 zullen 
dat er ongeveer 300 000 zijn. Die toename is te wijten 
aan een samenloop van factoren:

— de vergrijzing van de bevolking: de actieve bevol-
king veroudert en is dus vatbaarder voor gezondheids-
problemen;

— de verhoging van de pensioenleeftijd voor vrouwen 
tot 65 jaar;
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— l ’évolution des pathologies liées au travail et 
l ’évolution sociétale: augmentation de la prévalence 
des maladies mentales et des maladies musculo-sque-
lettiques;

— l ’augmentation des journées indemnisées en 
incapacité primaire en Belgique;

— la conjoncture économique difficile que nous 
connaissons depuis 2008 est aussi propice à la dégra-
dation générale de la santé de la population, avec 
des conséquences indéniables sur l’augmentation du 
nombre d’invalides.

Afi n de faire face à ces évolutions, certaines initiatives 
prises depuis quelques années seront poursuivies et 
renforcées:

— la réforme du contrôle de l’incapacité primaire et 
de l’invalidité: cette réforme passe par une transforma-
tion des procédures et s’inscrit dans un processus de 
collaboration entre les organismes assureurs et l’INAMI, 
visant à améliorer les complémentarités entre les deux 
principaux acteurs du système. Elle vise à rendre plus 
efficace l’organisation du travail des médecins conseils 
et du services des indemnités, à traves la réorientation 
et l’augmentation de la qualité du contrôle, la respon-
sabilisation des médecins conseils et traitants, l’enre-
gistrement des données relatives à l’incapacité primaire 
et à l’initialisation de trajets de réinsertion. La réforme 
sera complètement opérationnelle début 2016, avec la 
mise en production du dossier électronique d’invalidité 
(IDES).

— le plan back to work: la réorientation des travail-
leurs en incapacité de travail en mesure de reprendre 
le travail est une priorité, et ce de la manière la plus 
précoce possible. Ce plan, décidé par le gouvernement 
fédéral en mai 2011  et mis en œuvre graduellement 
entre 2012 et 2013, engrange des résultats encoura-
geants. Fin 2012, 672  assurés étaient en formation, 
ce qui représente le double de 2009 et les nouvelles 
recommandations permettront d’atteindre l’objectif des 
2 000 assurés en 2014. D’autre part, 29 812 reprises 
de travail furent autorisées fi n 2011, ce qui représente 
5 000 de plus qu’en 2010 en pleine crise fi nancière. 
Pour le futur, des “disability case managers” seront 
formés, qui seront chargés de soutenir les médecins 
conseils dans les démarches de réinsertion.En cohé-
rence avec le plan “priorité aux malades chroniques”, 
des mesures favorisant le maintien de patients à l’état 
de santé fl uctuant dans le lien de leur contrat de travail 
seront proposées, de même que, en parallèle, des 

— de ontwikkeling van arbeidsgerelateerde patho-
logieën en de maatschappelijke ontwikkeling: toename 
van het aantal mentale aandoeningen en spier- en 
botziekten;

— de stijging van het aantal vergoede dagen primaire 
arbeidsongeschiktheid in België;

— de moeilijke economische conjunctuur die we sinds 
2008 doormaken en die ook een algemene verslech-
tering van de gezondheid van de bevolking in de hand 
werkt, wat ontegensprekelijk een invloed heeft gehad 
op de toename van het aantal invaliden.

Om die ontwikkelingen het hoofd te bieden, zullen 
sommige initiatieven van de voorbije jaren worden 
voortgezet en versterkt:

— de hervorming van de controle op primaire ar-
beidsongeschiktheid en invaliditeit: deze hervorming 
beoogt een aanpassing van de procedures en past in 
een samenwerkingsproces tussen de verzekerings-
instellingen en het RIZIV, met het oog op een betere 
complementariteit tussen de twee belangrijkste actoren 
van het systeem. Het is de bedoeling de werkorganisatie 
van de adviserend geneesheren en van de dienst voor 
uitkeringen efficiënter te maken, via de heroriëntering 
en de verbetering van de kwaliteit van de controle, de 
responsabilisering van de adviserend en de behan-
delend geneesheren, de registratie van de gegevens 
betreffende primaire ongeschiktheid en de opstart van 
herinschakelingstrajecten. De hervorming zal begin 
2016 volledig operationeel zijn, met de inproductiestel-
ling van het elektronisch invaliditeitsdossier (IDES);

— het back to work-plan: de heroriëntering van werk-
nemers die arbeidsongeschikt zijn maar in staat zijn 
het werk te hervatten, is een prioriteit, waarbij het van 
belang is zo vroeg mogelijk in te grijpen. Het plan, dat 
door de federale regering is goedgekeurd in mei 2011 en 
dat in 2012 en 2013 geleidelijk aan uitvoering kreeg, 
laat bemoedigende resultaten zien. Eind 2012 waren er 
672 verzekerden in opleiding, het dubbele van in 2009; 
dankzij de nieuwe aanbevelingen kan in 2014 het streef-
cijfer van 2 000 verzekerden worden gehaald. Daarnaast 
waren er eind 2011 29 812 toegelaten arbeidshervat-
tingen. Dat waren er 5 000 meer dan in 2010, in volle 
fi nanciële crisis. Ook is het de bedoeling disability case 
managers op te leiden; zij zullen ermee worden belast 
de adviserend geneesheren te ondersteunen op het 
vlak van herinschakeling. In samenhang met het project 
“Prioriteit voor de chronisch zieken !” zullen maatregelen 
worden voorgesteld die de instandhouding van de ar-
beidsovereenkomst van patiënten met een wisselende 



53071/018DOC 53 

C H A M B R E   5 e  S E S S I O N  D E  L A  5 3 e  L É G I S L A T U R E K A M E R    5 e   Z I T T I N G  V A N  D E  5 3 e  Z I T T I N G S P E R I O D E2013 2014

mesures similaires pour des gens souffrant d’un état 
de santé particulier.

— Synergies médicales: des synergies médicales 
seront créées entre les différentes branches de la sécu-
rité sociale qui sont liées aux risques professionnels 
(INAMI, Fonds des maladies professionnelles, Fonds 
des accidents du travail) et à la DG Personnes han-
dicapées, afi n d’éviter la répétition inutile d’examens 
médicaux et d’harmoniser les méthodes d’évaluation 
de l’incapacité économique d’assurés sociaux. 

— la récupération des montants indus: en vue d’orga-
niser un suivi optimal de la récupération des montants 
indus par les organismes d’assurance, l’INAMI prévoit 
la création d’un fl ux d’informations qui permettra de 
déterminer si le montant indu est le résultat d’une erreur 
commise par l’organisme d’assurance ou si la récupé-
ration est intervenue, et si la motivation a été introduite 
en cas de renonciation à la récupération. L’objectif est 
d’élaborer des indicateurs de performance pour les 
organismes d’assurance en ce domaine et de prévoir 
des moyens destinés à les responsabiliser. 

2.   Le Fonds des maladies professionnelles 

—  La prévention de la charge psychosociale des 

travailleurs

Dans le cadre des compétences du secrétaire d’État 
en matière de maladies professionnelles, le Fonds des 
maladies professionnelles examinera la possibilité de 
mettre en place un projet pilote de prévention secondaire 
du burnout.

 
Le projet vise à déterminer un groupe professionnel 

pour lequel une charge psychosociale signifi cative 
est reconnue, et à offrir au travailleur en inaptitude 
l’encadrement d’une équipe multidisciplinaire afi n de 
permettre la reprise du travail dans les meilleures condi-
tions possibles, et ce, tant dans l’intérêt des travailleurs 
que dans celui des employeurs.

La surveillance prolongée de la santé

La détection précoce de maladies professionnelles 
est impérative et demande la mise en place d’une sur-
veillance prolongée de la santé. 

Concrétisé par l’arrêté royal du 11 septembre 2013, 
le Fonds des maladies professionnelles (FMP) a lancé 
un projet de sensibilisation au risque de cancer du 

gezondheidstoestand bevorderen; parallel daarmee 
komen er soortgelijke maatregelen voor personen met 
een specifi ek gezondheidsprobleem.

— medische synergieën: medische synergieën zul-
len gecreëerd worden tussen de verschillende takken 
van de sociale zekerheid die verbonden zijn aan de 
beroepsrisico’s (RIZIV, Fonds voor Beroepsziekten, 
Fonds voor Arbeidsongevallen) en de DG Personen met 
een Handicap, om de onnodige herhaling van medisch 
onderzoek te vermijden en de evaluatiemethodes van de 
economische ongeschiktheid van sociaal verzekerden 
te harmoniseren; 

— de terugvordering van de niet-verschuldigde 
bedragen: om een optimale opvolging van de terug-
vordering van de niet-verschuldigde bedragen door 
de verzekeringsinstellingen te kunnen organiseren, 
voorziet het RIZIV in de oprichting van een informatie-
stroom. Dit zal het mogelijk maken om te bepalen of het 
niet-verschuldigde bedrag het resultaat is van een fout 
bij de verzekeringsinstelling als de terugvordering is 
gebeurd, en of de motivering werd ingediend als wordt 
afgezien van de terugvordering. De doelstelling is om 
performantie-indicatoren uit te werken voor de verze-
keringsinstellingen op dit vlak en om middelen voorop 
te stellen om ze te responsabiliseren.

 2.   Fonds voor Beroepsziekten — Preventie van 

de psychosociale last van de werknemers 

In het kader van de bevoegdheden rond beroepsziek-
ten zal het Fonds voor Beroepsziekten de mogelijkheid 
onderzoeken om een proefproject te lanceren rond de 
secundaire preventie van burn out.

Het project heeft als doel een professionele groep 
te bepalen waarvoor er een belangrijke psychosociale 
last is erkend, en om aan de ongeschikte werknemer 
de omkadering van een multidisciplinaire ploeg te bie-
den om de herneming van het werk in de best mogelijk 
omstandigheden te verzekeren, in het belang van de 
werknemers én van de werkgevers. 

Verlengd toezicht op de gezondheid

Beroepsziekten moeten vroegtijdig worden opge-
spoord; in dat verband moet worden voorzien in een 
verlengd toezicht op de gezondheid.

Het Fonds voor de beroepsziekten (FBZ) heeft een 
campagne gestart om de gewezen werknemers in de 
houtsector ouder dan 55 jaar te wijzen op het risico op 
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nez, à l’attention des ex-travailleurs du bois de plus de 
55 ans. Sur la base d’une participation volontaire des 
personnes concernées, le FMP payera intégralement 
les honoraires de consultation et d’endoscopie chez 
un ORL, liés à cette surveillance.

Les dermatoses d’origine professionnelle

En concertation avec le FMP, la réfl exion à été lancée 
quant à l’optimalisation du diagnostic précoce des der-
matoses professionnelles. Depuis le 1er juillet 2013, des 
conventions ont été conclues avec 4 centres externes 
de dermatologie afi n de diagnostiquer rapidement les 
dermatoses d’origine professionnelle et d’y réserver le 
traitement le plus approprié. Début 2014, sera mise en 
place une campagne de communication vers les sec-
teurs d’activité concernés et le projet fera l’objet d’une 
évaluation intermédiaire. 

 3. Fonds des Accidents du travail (FAT)

La prévention passe par une meilleure connaissance 
des accidents du travail grâce aux informations sur 
leurs causes et leurs circonstances. Pour l’heure, le 
FAT dispose des données pour analyser les accidents 
du travail du secteur privé. A partir de 2014, le Fonds 
pourra étendre son étude aux accidents du secteur 
public grâce à l’instauration d’un système de transmis-
sion électronique des données.

Il faut tout mettre en œuvre, y compris en termes de 
prévention, pour renforcer la responsabilisation des 
entreprises qui font appel aux travailleurs intérimaires. 
Ce qui signifi e que les accidents de ces travailleurs 
intérimaires seront aussi pris en compte dans le calcul 
de l’indice de risque de l’entreprise utilisatrice lors de 
la sélection annuelle des risques aggravés par le FAT.

Le Comité de Gestion du FAT a été invité à rendre un 
avis circonstancié sur la mise en place d’un système 
bonus-malus afi n d’encourager les entreprises ayant de 
mauvaises statistiques en matière d’accident du travail 
à produire les efforts nécessaires pour améliorer leur 
situation. Ce système semble un moyen essentiel à 
mettre en œuvre pour atteindre l’objectif européen de 
réduction des accidents de 25 %.

La lutte contre le phénomène de sous-déclaration 
des accidents du travail doit également être intensifi ée. 
Le Conseil des ministres a approuvé des propositions 
en vue de fi xer des règles spéciales pour la défi nition 
et la déclaration des accidents bénins, ainsi que les 
conditions sous lesquelles les employeurs peuvent être 

neuskanker. Dit project werd bekrachtigd bij het konink-
lijk besluit van 11 september 2013. Op grond van een 
vrijwillige deelname van de betrokkenen zal het FBZ in 
het kader van dat verlengd toezicht integraal de kosten 
van het ereloon en van een endoscopie bij de NKO 
terugbetalen.

Beroepsmatige dermatosen

In overleg met het FBZ heeft de staatssecretaris 
zich beraden over de optimalisering van de vroegtij-
dige diagnose van beroepsmatige dermatosen. Sinds 
1 juli 2013 werden overeenkomsten gesloten met vier 
externe dermatologiecentra om beroepsmatige derma-
tosen snel op te sporen en ze zo goed mogelijk te behan-
delen. Begin 2014 zal een voorlichtingscampagne voor 
de betrokken activiteitensectoren worden opgestart; dit 
project zal tussentijds worden geëvalueerd.

3. Fonds voor Arbeidsongevallen (FAO)

Om preventief te kunnen optreden, is een beter inzicht 
vereist in de oorzaken van arbeidsongevallen en in de 
omstandigheden waarin ze zich voordoen. Momenteel 
beschikt het FAO over de gegevens om de arbeidson-
gevallen in de privésector te kunnen analyseren. Vanaf 
2014 kan het Fonds zijn studieterrein verruimen tot de 
arbeidsongevallen in de openbare sector, omdat zal 
worden voorzien in een systeem voor de elektronische 
overdracht van gegevens. 

We moeten alles in het werk stellen, ook op het vlak 
van preventie, om de ondernemingen die uitzendkrach-
ten in dienst hebben, meer te responsabiliseren. Dit 
houdt in dat het FAO ook met de arbeidsongevallen van 
die uitzendkrachten rekening zal houden bij de bereke-
ning van de risico-index van het inleenbedrijf, wanneer 
jaarlijks wordt bepaald welke beroepen een verzwaard 
risico inhouden.

Het beheerscomité van het FAO werd verzocht een 
omstandig advies uit te brengen over het instellen van 
een bonus-malusregeling, om de ondernemingen met 
ongunstige statistieken inzake arbeidsongevallen ertoe 
aan te zetten de vereiste inspanningen te doen om een 
en ander te verbeteren. Deze regeling lijkt een wezenlijk 
middel om de Europese doelstelling, te weten het aantal 
arbeidsongevallen met 25  % terugdringen, te bereiken.

Tevens moet de strijd tegen de onderaangifte van de 
arbeidsongevallen worden opgevoerd. De ministerraad 
heeft voorstellen goedgekeurd om bijzondere regels 
vast te stellen voor de omschrijving en de aangifte van 
lichte ongevallen, alsook de criteria waaraan werkge-
vers moeten voldoen om vrijgesteld te worden van de 
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exonérés de l’obligation de déclarer ces accidents. Ce 
projet suit actuellement son parcours parlementaire. 
Parallèlement, un projet de simplifi cation des accidents 
bénins a été avalisé par le Conseil supérieur de l’emploi. 
La publication de ces modifi cations dans le code du 
Bien-être du travail et dans la législation relative aux 
accidents de travail devrait être concomitante, en col-
laboration avec la ministre de l’Emploi.

Enfi n, pour faire face aux problèmes d’interprêtation 
liés à la notion même d’accident de travail, un droit 
d’initiative a été conféré au FAT, afi n de sauvegarder 
les droits des victimes et d’éviter tout risque de discri-
mination. Ce projet de loi suit aussi actuellement son 
parcours parlementaire. 

Réinsertion professionnelle
 
Comme indiqué ci-dessus, nous devons, dans le 

cadre de processus volontaires, encourager les initia-
tives visant à intervenir de manière précoce dans les 
cas où le retour vers l’emploi d’origine est possible. 

 

Il est à cette fi n essentiel d’avoir une approche glo-
bale des processus de réinsertion et par conséquent 
d’associer tant le Fonds des accidents de travail que le 
Fonds des maladies professionnelles aux travaux de la 
task force “back to work” constituée au sein de l’INAMI. 

 
Un rapport statistique annuel enregistrerait les don-

nées relatives aux actions menées par les entreprises 
d’assurance en matière de réinsertion professionnelle.

4. Politique familiale

Allocations familiales

L’accord de gouvernement avait un triple objectif:

— tout d’abord, l ’inscription dans la Constitution 
du droit aux allocations familiales. Cette question est 
actuellement à l’examen au Sénat;

— deuxièmement, l ’alignement des allocations 
familiales dans le régime des indépendants sur celles 
des travailleurs salariés, par le biais d’une loi visant 
à uniformiser les allocations familiales, qui entrera en 
vigueur le 30 juin 2014; cette action est menée en étroite 
collaboration avec la ministre des Affaires sociales et la 
ministre des Classes moyennes. Au-delà de l’harmo-
nisation des montants, l’objectif est de transférer des 
compétences simplifi ées aux entités fédérées;

aangifteplicht inzake die ongevallen. Dit wetsontwerp 
doorloopt momenteel de parlementaire procedure. 
Tegelijk heeft de Hoge Raad voor de Werkgelegenheid 
een voorstel tot vereenvoudiging van de aangifte van 
lichte ongevallen goedgekeurd. Die wijzigingen in de 
Codex over het welzijn op het werk en in de wetgeving 
inzake arbeidsongevallen zouden gelijktijdig moeten 
worden bekendgemaakt, in samenwerking met de mi-
nister van Werk.

Om ten slotte de interpretatieproblemen inzake het 
specifi eke begrip “arbeidsongeval” weg te werken, werd 
aan het FAO initiatiefrecht verleend om de rechten van 
de slachtoffers te vrijwaren en elk risico op discriminatie 
uit te sluiten. Ook dit wetsontwerp doorloopt momenteel 
de parlementaire procedure.

Professionele herinschakeling 
 
Zoals hierboven aangegeven, moeten we in het kader 

van vrijwillige processen de initiatieven aanmoedigen 
die bedoeld zijn om vroegtijdig op te treden wanneer 
de terugkeer naar de aanvankelijke arbeidsplaats mo-
gelijk is.

Het is daartoe essentieel om een alomvattende aan-
pak te hebben van de herinschakelingsprocessen, en 
bijgevolg ook zowel het Fonds voor Arbeidsongevallen 
als het Fonds voor Beroepsziekten te betrekken in de 
werken van de task force “back to work” binnen het 
RIZIV. 

Een jaarlijks statistisch verslag zou de gegevens 
registreren die betrekking hebben tot de acties die door 
de verzekeringsmaatschappijen worden gevoerd inzake 
professionele herinschakeling.

4.   Gezinsbeleid

 
Kinderbijslag
 
Het regeerakkoord voorzag in drie zaken: 

— als eerste de inschrijving in de Grondwet van het 
recht op kinderbijslag. Dit wordt momenteel in de Senaat 
besproken;

— ten tweede, de afstemming van de kinderbijslag 
binnen het stelsel van zelfstandigen op dat van de 
loontrekkenden, via een wet tot uniformering van de 
kinderbijslag die op 30 juni 2014 in werking zal treden; 
deze actie wordt gevoerd in nauwe samenwerking met 
de minister van Sociale Zaken en de minister voor 
Middenstand. Verder dan een harmonisering van de 
bedragen, is het de bedoeling om de deelstaten ver-
eenvoudigde bevoegdheden over te dragen; 
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— enfi n, le transfert proprement dit des allocations 
familiales aux Communautés et à la Commission com-
munautaire commune en ce qui concerne la Région de 
Bruxelles-Capitale.

Sur le plan législatif, les dispositions relatives au 
transfert sont quasi fi nalisées, étant donné que les 
propositions de loi relatives à la sixième réforme de 
l’État sont actuellement examinées au Sénat. Sur le 
plan administratif, on s’efforce de préparer au mieux le 
transfert effectif des compétences en matière d’alloca-
tions familiales.

C’est ainsi que l’on rationalise le circuit de paiement 
des allocations familiales en limitant le nombre d’opéra-
teurs. On est aussi attentif au personnel, en privilégiant 
les stratégies qui intègrent l’aspect social et le respect 
de la personne humaine.

Des contacts réguliers ont d’ailleurs lieu entre les enti-
tés fédérées, par le biais de la task force interfédérale, 
afi n de préparer ce transfert. Il est clair que l’objectif 
demeure de mettre tout en œuvre afi n de veiller à ce 
que le transfert des allocations familiales soit exécuté 
dans la continuité et avec efficience.

FESC

Sur le plan législatif, le transfert du Fonds d’équipe-
ment et de services collectifs vers les Communautés 
est en voie de fi nalisation.

Contributions alimentaires

En matière de contributions alimentaires, deux dos-
siers méritent une attention plus particulière: 

— premièrement, l’installation de la commission des 
contributions alimentaires. Pour rappel, son rôle sera 
de formuler des recommandations en matière de calcul 
des contributions, afi n que leur fi xation soit rendue plus 
adéquate, plus transparente et plus prévisible. Un projet 
d’arrêté royal portant sur sa composition et son fonction-
nement a été rédigé en collaboration avec la ministre 
de la Justice. Après un avis favorable de l’Inspecteur 
des Finances, l’accord du ministre du Budget et l’avis 
du Conseil d’État, l’arrêté est en passe d’être publié. La 
mise sur pied de la commission est prévue début 2014;

— deuxièmement, l’information aux familles du Ser-
vice des créances alimentaires (SECAL) qui joue un rôle 
essentiel de première ligne afi n d’éviter un basculement 

— tot slot, de eigenlijke overdracht van de kinder-
bijslag aan de gemeenschappen (en aan de Gemeen-
schappelijke Gemeenschapscommissie, wat het Brus-
sels Hoofdstedelijk Gewest betreft). 

 
Op wetgevend vlak staan de bepalingen van de over-

dracht bijna op punt, aangezien de wetsvoorstellen met 
betrekking tot de zesde staatshervorming momenteel 
in de Senaat besproken worden. Op administratief vlak 
wordt werk gemaakt van een optimale voorbereiding 
van de effectieve overdracht van de bevoegdheid van 
de kinderbijslag. 

Er wordt met name gewerkt aan een rationalisering 
van het betalingscircuit van de gezinsbijslag, door het 
aantal operatoren te beperken, waarbij ook naar het 
personeel werd gekeken, en door in te zetten op stra-
tegieën die het sociale aspect en het respect voor de 
mens integreren.

Overigens is er via de interfederale taskforce regel-
matig contact tussen de deelstaten, om deze overdracht 
voor te bereiden. De doelstelling blijft natuurlijk al het 
mogelijke doen om ervoor te zorgen dat de uitvoering 
van de overdracht van de gezinsbijslag in continuïteit 
en efficiënt gebeurt. 

Fonds voor collectieve uitrustingen en diensten 
(FCUD)

Op wetgevend vlak wordt de overheveling van het 
Fonds voor collectieve uitrustingen en diensten naar 
de gemeenschappen momenteel afgerond.

Onderhoudsbijdragen

Met betrekking tot de onderhoudsbijdragen moet de 
aandacht in het bijzonder uitgaan naar twee dossiers:

— de installatie van de Commissie voor onderhouds-
bijdragen. Er zij aan herinnerd dat die zal worden gelast 
aanbevelingen te formuleren inzake de berekening van 
de bijdragen om ze adequater, transparanter en voor-
spelbaarder te kunnen bepalen. In samenwerking met 
de minister van Justitie werd een ontwerp van koninklijk 
besluit uitgewerkt over de samenstelling en de werking 
van die commissie. De Inspecteur van Financiën heeft 
reeds een gunstig advies dienaangaande uitgebracht, 
de minister van Begroting heeft ermee ingestemd en de 
Raad van State heeft advies uitgebracht; het koninklijk 
besluit zal dus binnenkort worden bekendgemaakt. De 
installatie van de commissie is gepland voor begin 2014;

— de informatieverstrekking aan de gezinnen over 
het bestaan van de Dienst voor alimentatievorderingen 
(DAVO). Deze dienst speelt een wezenlijke eerstelijnsrol 
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dans la pauvreté, en permettant le versement d’avances 
au parent créancier et la récupération d’arriérés auprès 
du parent débiteur. Afi n de mieux faire connaître aux 
familles les services offerts par le SECAL, le secrétaire 
d’État a pris l’initiative d’une campagne d’information 
destinée à la population en mobilisant le réseau de la 
Ligue des Familles et du Gezinsbond.

Concil iation de la vie famil iale et de la vie 
professionnelle

Les statistiques des mesures fédérales destinées à 
faciliter la conciliation de la vie privée et de la vie pro-
fessionnelle démontrent que le soin des enfants ou de 
membres de la famille repose encore en grande partie 
sur les femmes (congés parentaux, les interruptions 
de carrière, les congés thématiques pour soins pallia-
tifs, soins aux enfants…). Différents freins empêchent 
encore aujourd’hui les travailleurs masculins à franchir 
le pas. Face à ces constats, un plan de sensibilisation 
a été lancé en 2012 pour promouvoir la parentalité des 
travailleurs masculins, en collaboration avec la ministre 
de l’Emploi et l’Institut pour l’Égalité des femmes et 
des hommes.

En 2013, une étude réalisée par la Ligue des Familles 
et De Gezinsbond a démontré que ¾ des pères sou-
haitent s’investir davantage dans leur vie familiale mais 
que 1/3 d’entre eux dit éprouver des difficultés pour y 
arriver. 

L’enquête a ainsi confi rmé la nécessité de poursuivre 
le plan en promouvant une meilleure conciliation entre 
la vie professionnelle et la vie familiale chez les pères. 
Aussi, fi n 2013, un guide de sensibilisation à cette 
question sera publié à l’attention des employeurs et 
partenaires sociaux, comportant informations générales, 
bonnes pratiques, recommandations…. Qui sera suivi 
en 2014 d’une campagne de sensibilisation du grand 
public par le biais des médias sociaux.

5. Personnes handicapées

La politique relative aux personnes handicapées doit 
avant tout être considérée comme une politique trans-
versale. La dimension de “handicap” doit être prise en 
considération pour chaque mesure, décision, action ou 
proposition. C’est pourquoi tous les membres du gou-
vernement entendent poursuivre l’évaluation systéma-
tique de l’impact des mesures fédérales sur les besoins 
des personnes handicapées, plus spécifi quement grâce 
aux points de contact qui ont été désignés au sein de 

om te voorkomen dat mensen in de armoede verzeilen, 
doordat hij het mogelijk maakt voorschotten uit te be-
talen aan de ouder die recht heeft op de alimentatie en 
die terug te vorderen van de ouder die ze verschuldigd 
is. Om de door de DAVO aangeboden dienstverlening 
bekend te maken bij de gezinnen, heeft de staats-
secretaris een voorlichtingscampagne gericht aan de 
bevolking opgestart via het netwerk van de Gezinsbond 
en de Ligue des Familles.

Verzoening van gezinsleven en werk

Uit de statistieken inzake de federale maatregelen 
om het werk beter af te stemmen op het gezinsleven, 
blijkt dat vrouwen nog steeds het leeuwendeel van de 
zorg voor de kinderen of gezinsleden voor hun rekening 
nemen (ouderschapsverlof, loopbaanonderbreking, 
thematisch verlof voor palliatieve zorg, kinderzorg en-
zovoort). Diverse hindernissen remmen de mannelijke 
werknemers nog steeds af om de stap te zetten en 
gebruik te maken van deze maatregelen. In het licht van 
die vaststellingen werd in 2012 een sensibiliseringsplan 
uitgewerkt om het zorgouderschap van mannelijke 
werknemers te bevorderen, in samenwerking met de 
minister van Werk en het Instituut voor de gelijkheid van 
vrouwen en mannen.

In 2013 bleek uit een onderzoek van de Gezinsbond 
en de Ligue des Familles dat 75  % van de vaders wel 
meer tijd wou vrijmaken voor het gezinsleven, maar dat 
een derde van hen aangaf problemen te ondervinden 
om dat streven waar te maken.

Dit onderzoek bevestigt aldus de noodzaak om het 
plan voor een betere verzoening van werk en gezins-
leven bij vaders voort te zetten. In dat verband zal eind 
2013 een sensibiliseringsgids worden gepubliceerd voor 
de werkgevers en de sociale partners, met algemene 
informatie, best practices, aanbevelingen enzovoort. 
In 2014  zal een sensibiliseringscampagne worden 
opgestart om het grote publiek via de sociale media te 
sensibiliseren.

5. Personen met een handicap

Het beleid inzake personen met een handicap moet 
eerst en vooral worden beschouwd als een transversaal 
beleid. De dimensie “handicap” moet in overweging ge-
nomen worden voor elke maatregel, beslissing, actie of 
voorstel die wordt genomen. Daarom zal, op niveau van 
alle leden van de regering, de systematische evaluatie 
van de impact van de noden voor personen met een 
handicap op federale maatregelen voortgezet worden, 
meer specifi ek dankzij de aangewezen contactpunten 
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chaque cabinet et de chaque administration. De même, 
le secrétaire d’État continuera de présenter, tous les 
six mois, le monitoring d’initiatives et de réalisations au 
Conseil des ministres. 

Enfi n, une attention accrue sera accordée à la mise 
en œuvre de la Convention des Nations unies, et ce, 
tant à l’égard des personnes de contact administratives 
qu’à l’égard des cellules stratégiques,  par la réalisa-
tion d’une brochure d’information et l’organisation de 
journées de sensibilisation. 

La concertation avec des instances représentant 
les personnes handicapées constitue un autre point 
important dans le cadre d’une politique volontariste en 
faveur des personnes handicapées. Une concertation 
est dès lors menée, à intervalles réguliers et de manière 
structurelle, avec le Conseil supérieur national des per-
sonnes handicapées.

En ce qui concerne le transfert de l’aide aux per-
sonnes âgées, le travail législatif est en cours. Les 
importants travaux préparatoires techniques se  pour-
suivent et se prolongeront jusqu’à la réalisation com-
plète de l’accord institutionnel. 

Le travail reste un facteur essentiel d’intégration 
dans la vie en société pour les personnes handica-
pées. C’est pourquoi, les efforts vont être poursuivis 
afi n d’accroître les opportunités d’offrir un emploi aux 
personnes handicapées, tant dans le secteur public que 
dans le secteur privé, et ce, en concertation avec les 
partenaires sociaux.  

Dans le secteur public, l’engagement d’un quota de 
3  % de travailleurs en situation de handicap sera, à 
partir du 1er janvier 2014, une obligation pour tous les 
services publics fédéraux, en ce compris le Ministère 
de la Défense et la Police fédérale.

Une autre mesure visant à promouvoir le recrutement 
de personnes handicapées dans la fonction publique 
est encore élaborée en concertation avec le secrétaire 
d’État à la Fonction publique. Il s’agit du droit accordé 
aux personnes handicapées de bénéfi cier pendant leur 
stage d’une réduction du temps de travail à concurrence 
d’un cinquième ou d’un mi-temps dans le régime des 
prestations réduites, en raison de leur situation per-
sonnelle.

Le Conseil des ministres a approuvé cette proposi-
tion, qui est actuellement négociée au niveau des orga-
nisations syndicales. Il a enfi n été décidé d’examiner en 

binnen elk kabinet en elke administratie. Ook de moni-
toring, elke zes maanden, van initiatieven en realisaties 
verder zal voorgesteld worden aan de ministerraad door 
de staatssecretaris.

Tot slot zal meer aandacht worden besteden aan de 
implementatie van de VN-Conventie, en dit zowel jegens 
de administratieve contactpersonen als de beleidscel-
len, door het ontwikkelen van een informatiebrochure 
en de organisatie van sensibiliseringsdagen. 

Het overleg met instanties die personen met een 
handicap vertegenwoordigen is een ander belangrijk 
punt in een krachtdadig beleid voor personen met een 
handicap. Er wordt dan ook zeer regelmatig structureel 
overleg gepleegd met de Nationale Hoge Raad voor 
Personen met een Handicap. 

Wat de overdracht van de hulp aan bejaarden betreft, 
is het wetgevend werk volop bezig. Het belangrijke 
technische voorbereidende werk gaat verder en loopt 
tot de volledige realisatie van het institutioneel akkoord. 

Arbeid blijft van groot belang voor de integratie in het 
maatschappelijk leven van personen met een handicap. 
Daarom zullen de inspanningen voortgezet worden om 
mensen met een handicap meer kansen op werk te 
bieden, zowel in de publieke sector als in de privésector, 
en dit in overleg met de sociale partners.

In de overheidssector zal het engagement om 3  % 
werknemers met een handicap in dienst te hebben vanaf 
1 januari 2014 een verplichting worden voor alle federale 
overheidsdiensten, met inbegrip van het ministerie van 
Defensie en de federale politie.

In overleg met de staatssecretaris voor Ambtena-
renzaken, wordt nog een andere maatregel uitgewerkt 
om de aanwerving van personen met een handicap in 
het openbaar ambt te bevorderen: namelijk het recht 
voor personen met een handicap om hun stage met 
een arbeidsduurverkorting van een vijfde of halftijds 
te verrichten in het stelsel van verminderde prestaties 
omwille van de persoonlijke situatie. De ministerraad 
heeft dit voorstel goedgekeurd en er wordt thans over 
onderhandeld door de vakorganisaties. 

Tot slot zal in 2014, samen met de minister van Over-
heidsbedrijven, nagegaan worden wat de mogelijkheden 
zijn om deze hervorming van de tewerkstelling van 
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2014, en concertation avec le ministre des Entreprises 
publiques, quelles sont les possibilités d’étendre cette 
réforme de l’emploi des personnes handicapées au sein 
de la fonction publique fédérale, en particulier dans des 
entreprises de droit public telles que la SNCB, bPost, ...

Il conviendra également de veiller à informer les 
personnes handicapées, notamment par le biais des 
associations qui les représentent, des possibilités 
de recrutement qui s’offrent à elles dans la fonction 
publique fédérale.

Différentes mesures visant à soutenir l’emploi des 
personnes handicapées ont été renforcées dans le 
secteur privé en 2013. Il s’agit des mesures “Activa” 
(réduction des cotisations sociales pour les travailleurs 
de moins de 26 ans).

Tout cela est encourageant, mais insuffisant. Le 
principe de l ’obligation de recruter des personnes 
handicapées, qui a été inscrit dans l’article 21 de la loi 
du 16 avril  1963  relative au reclassement social des 
handicapés, n’a pas encore été mis en œuvre dans le 
secteur privé.

Le Conseil national du travail sera invité à élaborer, 
en concertation avec le Conseil supérieur national des 
personnes handicapées, une stratégie visant à amélio-
rer l’intégration professionnelle des personnes handi-
capées dans ce secteur. Un groupe de travail sera par 
ailleurs créé au sein de la conférence interministérielle 
“Emploi”. Ce groupe de travail aura pour mission de 
mieux coordonner les différentes initiatives mises en 
place dans les différentes entités du pays en faveur de 
l’emploi des personnes handicapées.

La réforme du régime des allocations aux personnes 
en situation de handicap

La réfl exion quant à la réforme de la loi du 27  fé-
vrier 1987 relative aux allocations aux personnes han-
dicapées est quasi aboutie. Pour rappel, cette réfl exion 
a été entamée par une large consultation du secteur de 
juin à septembre 2012. Les nombreuses contributions 
ont été analysées en profondeur et la synthèse qui en a 
été faite a servi de fi l conducteur à cette réforme. 

L’évaluation de la loi du 27  février 1987 a été pré-
sentée au Conseil supérieur national des personnes 
handicapées qui rendra prochainement son avis.

Conformément à l’accord de gouvernement du 1er dé-
cembre 2011, l’objectif est de soumettre au Conseil des 
ministres une note d’orientation contenant des pistes de 

personen met een handicap in het federaal openbaar 
ambt uit te breiden, in het bijzonder in ondernemingen 
van publiekrecht, zoals de NMBS, bPost,… 

De staatssecretaris zal er ook op toezien om de 
personen met een handicap te informeren over de te-
werkstellingsmogelijkheden in het federaal openbaar 
ambt, onder andere via de verenigingen die hen verte-
genwoordigen.

In de privésector werden in 2013  verschillende 
maatregelen (dit zijn de “Activa”-maatregelen, de ver-
minderingen van de sociale bijdragen voor werknemers 
die jonger zijn dan 26  jaar) ter ondersteuning van de 
tewerkstelling van personen met een handicap versterkt. 

Al deze vaststellingen zijn bemoedigend, maar ze vol-
staan niet. Het principe van de verplichte tewerkstelling 
van personen met een handicap, dat werd opgenomen 
in artikel 21 van de wet van 16 april 1963 betreffende 
de sociale reclassering van de mindervaliden, werd nog 
niet uitgevoerd in de privésector. 

In overleg met de Nationale Hoge Raad voor Perso-
nen met een Handicap zal de Nationale Arbeidsraad 
verzocht worden om een strategie uit te werken ter 
verbetering van de beroepsintegratie van personen 
met een handicap in deze sector, en zal en werkgroep 
worden opgericht binnen de Interministeriële conferentie 
“Werk”. Die werkgroep zal de opdracht krijgen om de 
verschillende initiatieven met het oog op de tewerkstel-
ling van personen met een handicap van de verschil-
lende deelgebieden van het land beter te coördineren.

Hervorming van het stelsel van tegemoetkomingen 
voor personen met een handicap

De denkoefening met betrekking tot de hervorming 
van de wet van 27  februari  1987  betreffende de te-
gemoetkomingen aan personen met een handicap is 
bijna rond. Promemorie: er is aan deze denkoefening 
begonnen met een ruime raadpleging van de sector, 
die plaatsvond van juni tot september 2012. De talrijke 
bijdragen werden grondig geanalyseerd en de synthese 
ervan heeft als leidraad van deze hervorming gediend.

De evaluatie van de wet van 27 februari 1987 werd 
voorgesteld aan de Nationale Hoge Raad voor Perso-
nen met een Handicap, die zijn advies binnenkort zal 
bezorgen.

In overeenstemming met het regeerakkoord van 1 de-
cember 2011, is het de bedoeling om aan de ministerraad 
een oriëntatienota voor te leggen die hervormingspis-
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réforme afi n de simplifi er la réglementation, moderniser 
les critères d’évaluation du handicap, et lever ou réduire 
les pièges à l’emploi ou le prix de l’amour. 

Les efforts de modernisation de la Direction générale 
Personnes handicapées (DGPH) ont été prolongés, 
avec un accent tout particulier sur l’accessibilité aux 
informations et la simplifi cation des processus.

Quant au Contact Center de la Direction Générale 
Personnes handicapées, nous avons répondu aux dys-
fonctionnements du service soulignés par l’audit com-
mandité lors de l’entrée en fonction du secrétaire d’État. 
Ainsi, la formation des équipes a été renforcée et les 
processus de travail optimisés, de même que les outils 
informatiques. Les résultats sont encourageants. En 
mars 2012, seuls 23 % des appels entrants recevaient 
une réponse contre 66 % aujourd’hui et seuls 4,8 % des 
appels obtenaient une réponse dans les 30 secondes 
en mars 2012 contre 77 % à l’heure actuelle. Les efforts 
se poursuivront en ce sens.

Les aidants proches

L’avant-projet de loi relatif à une reconnaissance 
du statut d’aidant-proche est actuellement soumis à 
l’analyse des différents Conseils et partenaires sociaux. 
Les entités fédérées seront ensuite concertées dans 
le cadre de la Conférence Interministérielle Personnes 
handicapées et après accord au niveau du gouverne-
ment, l’avant-projet suivra le parcours parlementaire.

Le Plan “grande-dépendance”

En séance plénière du 23  septembre  2013, la 
Conférence interministérielle (CIM) “handicap” a initié 
la concrétisation d’un plan transversal “grande dépen-
dance”. À l’initiative du secrétaire d’État, les entités 
fédérées et fédérale vont travailler à l’élaboration d’un 
plan d’implémentation de la convention ONU via des 
mesures spécifi ques rencontrant les besoins des per-
sonnes en situation de grande dépendance.

L’accès des personnes handicapées aux services 
publics.

Grâce à une initiative conjointe avec la ministre de 
l’Intérieur, il est désormais possible pour les électeurs 
en situation de handicap de se faire accompagner dans 
l’isoloir par la personne de leur choix, avec l’autorisation 
du président du bureau de vote et cela, sans demande 

tes bevat met het oog op de vereenvoudiging van de 
regelgeving, de modernisering van de criteria voor de 
evaluatie van handicaps en de eliminatie of beperking 
van de tewerkstellingsvallen en de “prijs van de liefde”.

De inspanningen voor de modernisering van de 
Directie-generaal voor Personen met een Handicap 
(DGPH) worden voortgezet, met bijzondere aandacht   
voor de toegankelijkheid van de informatie en de ver-
eenvoudiging van de procedures.

Wat het Contact Center van de Directie-Generaal 
Personen met een handicap betreft, werd een antwoord 
geboden op de functiestoornissen binnen de dienst die 
aan het licht zijn gebracht door de audit waartoe de 
staatssecretaris bij zijn aantreden opdracht heeft gege-
ven. Zo hebben de teams een betere opleiding gekregen 
en werden de werkprocessen en de informaticatools 
geoptimaliseerd. De resultaten zijn bemoedigend. In 
maart 2012 werd slechts 23  % van de binnenkomende 
oproepen beantwoord (tegenover 66  % nu), en slechts 
4,8  % binnen de 30 seconden (tegenover 77  % nu). 
De inspanningen zullen in die zin worden voortgezet.

Mantelzorgers

Het voorontwerp van wet dat de erkenning van het 
statuut van mantelzorger beoogt, wordt momenteel 
onderzocht door de verschillende raden en de sociale 
partners. Vervolgens zal met de deelgebieden overleg 
worden gepleegd in het raam van de Interministeriële 
Conferentie Personen met een handicap; nadat de 
regering het voorontwerp van wet heeft goedgekeurd, 
kan het in het Parlement worden behandeld.

Plan “zware zorgbehoevendheid”

Tijdens de plenaire zitting van 23 september 2013 is 
de Interministeriële Conferentie (IMC) “Handicap” van 
start gegaan met de concrete tenuitvoerlegging van 
een transversaal plan “zware zorgbehoevendheid”. Op 
initiatief van de staatssecretaris zullen de deelgebieden 
en de federale overheid werk maken van een plan voor 
de uitvoering van het VN-verdrag voor de rechten van 
de personen met een handicap (UNCRPD), door middel 
van specifi eke maatregelen die tegemoetkomen aan de 
noden van zwaar zorgbehoevende personen.

Toegang van personen met een handicap tot de 
openbare diensten

Dankzij een gezamenlijk initiatief met de minister van 
Binnenlandse Zaken kunnen kiezers met een handicap 
zich voortaan in het stemhokje laten vergezellen door 
een persoon naar keuze, met de instemming van de 
voorzitter van het stembureau en zonder voorafgaande 
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préalable. Nous avons ainsi répondu à une demande 
répétée et légitime des associations qui soulignent 
fréquemment les difficultés pratiques que connaissent 
les personnes en situation de handicap pour exercer 
pleinement leur citoyenneté.

Une série de recommandations à destination des 
pouvoirs communaux a en outre été envoyée en octobre 
2013 afi n de sensibiliser responsables communaux et 
présidents de bureaux aux bonnes pratiques à mettre 
en place dans chaque bureau de vote. 

Le travail d’élaboration pour la mise en place d’une 
carte Handipass prévue dans l’accord de gouverne-
ment du 1er décembre 2011 est poursuivi. Le contexte 
a cependant changé depuis lors, la Commission euro-
péenne ayant en effet pris une initiative similaire via 
un projet européen destiné à créer une carte intitulée 
“inclEUsive card”. 

Etant donné la concordance de ce projet européen 
avec le projet de carte belge, la CIM Bien-être, Sport 
et Famille — Partie Personnes Handicapées a pris 
la décision de participer à l’initiative européenne. Un 
groupe de travail technique a été mis en place pour 
déterminer la position belge dans les différentes étapes 
de l ’implémentation concrète du projet “inclEUsive 
card”. La Commission européenne prévoit une entrée 
en vigueur du projet fi n du premier semestre 2014.

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

Mme  Nadia Sminate (N-VA) constate le gouffre 
qui sépare la priorité affichée du gouvernement de 
remettre les personnes avec un handicap et la réalité 
sur le terrain: le nombre d’incapacités de travail est 
en augmentation constante ces dernières années, et 
atteindra le chiffre de 700 000 personnes en incapacité 
de travail, tous régimes confondus, pour l’année 2013, 
chiffre énorme à rapporter aux chiffres de remise au 
travail restent à des niveaux extrêmement bas, soit 
672 personnes en formation en 2012. Le plan back to 
work peut difficilement masquer cette réalité.

Le gouvernement souhaite renforcer le rôle des 
médecins-conseils dans le processus d’activation, or 
ils sont déjà trop peu nombreux pour suivre activement 
toutes les personnes potentiellement concernées par le 
retour au travail. Certes, pour pallier cette insuffisance, 
des disability managers vont être recrutés et formés; 
l’intervenante souhaiterait connaître le nombre qui est 
prévu et les moyens dont ils disposeront pour s’acquitter 

aanvraag. Aldus wordt tegemoetgekomen aan een vaak 
herhaalde en legitieme eis van de verenigingen, die 
regelmatig de aandacht vestigen op de praktische moei-
lijkheden die personen met een handicap ondervinden 
om hun burgerschap ten volle uit te oefenen.

Bovendien is in oktober 2013 een reeks aanbevelin-
gen aan de gemeentebesturen overgezonden, teneinde 
de gemeenteverantwoordelijken en de bureauvoorzitters 
in kennis te stellen van deze goede praktijken die in elk 
stembureau uitvoering moeten krijgen. 

Er wordt voort werk gemaakt van de invoering 
van een Handipass, zoals vermeld in het regeerak-
koord van 1 december 2011. De context is sindsdien 
evenwel veranderd, in die zin dat de Europese Com-
missie een gelijkaardig initiatief heeft genomen, in de 
vorm van een project dat de invoering beoogt van de 
zogeheten”“inclEUsive card”. 

Gelet op de gelijkenis die dat Europees project ver-
toont met het Belgische plan voor een Handipass, heeft 
de IMC Welzijn, Sport en Gezin — deel Personen met 
een handicap, beslist om aan het Europese initiatief 
deel te nemen. Er werd een technische werkgroep 
opgericht om het Belgische standpunt te bepalen in 
de verschillende fasen van de concrete uitvoering van 
het “inclEUsive card”-project. De Europese Commissie 
voorziet dat dit project tegen het einde van het eerste 
semester van 2014 in werking kan treden.

II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

Mevrouw Nadia Sminate (N-VA) stelt vast dat er een 
kloof gaapt tussen de voorrang waarmee de regering 
personen met een handicap weer aan het werk wil krij-
gen, en de concrete cijfers: de jongste jaren neemt het 
aantal gevallen van arbeidsongeschiktheid gestaag toe; 
in 2013 zullen voor alle stelsels samen 700 000 mensen 
arbeidsongeschikt zijn verklaard. Dat is een enorm hoog 
cijfer, dat moet worden gelezen in vergelijking met het 
heel lage aantal arbeidsongeschikten dat weer aan het 
werk is gegaan: in 2012 hebben slechts 672 mensen een 
opleiding gevolgd. Het back to work-plan doet daar dus 
nauwelijks iets aan af.

De regering wil in het activeringsproces een grotere 
rol toebedelen aan de adviserend geneesheren; zij zijn 
nu al echter met te weinig om alle mensen die moge-
lijkerwijze opnieuw aan het werk kunnen, actief op te 
volgen. Om die lacune op te vullen, zullen weliswaar 
disability managers in dienst worden genomen en 
opgeleid; de spreekster vraagt zich af om hoeveel van 
dergelijke managers het gaat, en over welke middelen 
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de leur tâches. Par ailleurs, dans la foulée de la réforme 
de l’État, les médecins-inspecteurs seront transférés 
vers les entités concernées: combien de personnes 
cela concerne-t-il? 

Concernant la récupération des indus, il semble, 
selon la Cour des comptes, que les mutualités ne soient 
pas suffisamment responsabilisées, en ce qu’elles 
bénéfi cient d’un système de bonus, mais pas de malus, 
en matière de récupération de créances. La situation 
devrait sans doute s’améliorer avec la mise en place 
du fl ux de données entre l’INAMI et les mutuelles, mais 
quand ce fl ux sera-t-il opérationnel?

Mme Catherine Fonck (cdH) rappelle tout d’abord 
que la Belgique a été condamnée en des termes par-
ticulièrement nets par le comité européen des droits 
sociaux en raison du manque criant de places pour les 
personnes en situation de grande dépendance. Il est 
vrai que la complexité de notre paysage institutionnel 
est pour quelque chose dans cette lacune criante, mais 
ce ne doit pas être un prétexte pour nous dédouaner. 
Il était donc plus que temps de lancer un plan national 
dans ce domaine, doté de moyens conséquents en 
faveur de personnes qui sont parmi les plus fragiles au 
sein de notre société.

Concernant le statut des aidants proches, le secré-
taire d’État a indiqué qu’on était encore en attente d’un 
certain nombre d’avis. Parmi les avis déjà rendus, l’inter-
venante insiste pour qu’on prenne particulièrement en 
considération celui de l’ASBL ‘Aidants proches’.

Enfi n, au sujet du Service des créances alimentaires 
(SECAL), si elle prend acte de la campagne de sensi-
bilisation annoncée pour 2014, l’intervenante estime 
cette initiative insuffisante au regard des situations 
dramatiques vécues sur le terrain. Elle estime qu’il 
conviendrait prioritairement d’envisager le relèvement 
du plafond de revenus autorisé pour pouvoir bénéfi cier 
de l’intervention du SECAL.

M. Mathias De Clercq (Open Vld) rappelle que la 
réforme de la loi du 27  février 1987 relative aux allo-
cations aux personnes handicapées a connu un long 
cheminement. Le secrétaire d’État a indiqué que la 
concertation à propos de était à présent terminée. 
L’intervenant souhaite dès lors savoir quand la note 
d’orientation annoncée sera soumise au Conseil des 
ministres, et surtout quand elle pourra être débattue 
au Parlement.

zij zullen beschikken om hun taken uit te voeren. Ove-
rigens zullen in het zog van de staatshervorming de 
geneesheren-inspecteurs worden overgeheveld naar de 
betrokken deelgebieden: om hoeveel mensen gaat het? 

Wat de terugvordering van de onrechtmatig uitbetaal-
de bedragen betreft, zouden de ziekenfondsen volgens 
het Rekenhof onvoldoende voor hun verantwoordelijk-
heid worden geplaatst, in die zin dat in verband met de 
terugvordering van de schuldvorderingen wel een bonus 
maar geen malus op hen van toepassing is. Wellicht 
zal de situatie verbeteren met de in uitzicht gestelde 
gegevensdoorstroming tussen het RIZIV en de zieken-
fondsen, maar wanneer zal die operationeel zijn?

Mevrouw Catherine Fonck (cdH) herinnert er in de 
eerste plaats aan dat België in niet mis te verstane 
bewoordingen door het Europees Comité voor sociale 
rechten terechtgewezen is wegens een schrijnend tekort 
aan plaatsen voor zwaar hulpbehoevende personen. De 
complexiteit van het Belgisch institutioneel raamwerk 
mag die schrijnende tekortkoming dan gedeeltelijk ver-
klaren, zij mag echter geen reden zijn om bij de pakken 
te blijven neerzitten. Het was dan ook hoog tijd voor 
een nationaal plan op dat vlak, waarvoor dienovereen-
komstige middelen worden vrijgemaakt ten gunste van 
mensen die tot de meest kwetsbaren in onze samen-
leving behoren.

In verband met het statuut van de mantelzorger 
heeft de staatssecretaris erop gewezen dat nog niet 
alle adviezen ontvangen zijn. Van de adviezen die wel 
al zijn ontvangen, vraagt de spreekster dat met name 
aandacht zou worden geschonken aan dat van de “asbl 
Aidants Proches”.

Aangaande de Dienst voor alimentatievorderingen 
(DAVO), ten slotte, neemt de spreekster weliswaar 
akte van de bewustmakingscampagne die voor 2014 in 
uitzicht wordt gesteld, maar zij acht dat initiatief onvol-
doende in het licht van de dramatische toestanden die 
zich dagelijks voordoen. Volgens haar zou bij voorrang 
werk moeten worden gemaakt van een verhoging van de 
maximale inkomensgrens om DAVO-steun te genieten.

De heer Mathias De Clercq (Open Vld) herinnert 
eraan dat aan de hervorming van de wet van 27  fe-
bruari  1987  betreffende de tegemoetkomingen aan 
personen met een handicap een lange weg is vooraf-
gegaan. De staatssecretaris heeft erop gewezen dat 
het overleg dienaangaande intussen afgelopen is. De 
spreker wil dan ook vernemen wanneer de in uitzicht 
gestelde oriëntatienota zal worden voorgelegd aan de 
ministerraad en, vooral, in het Parlement zal kunnen 
worden besproken.
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M. David Clarinval (MR) salue tout d’abord l’avan-
cée que représente l’alignement, au 1er juillet 2014 des 
allocations familiales des travailleurs indépendants sur 
celles des travailleurs salariés, dernière étape d’une 
entreprise de longue haleine. Il tient toutefois a faire 
part de deux regrets concernant un autre dossier, celui 
des allocations pour les personnes handicapées, qui 
sont autant d’injustices à ses yeux: d’une part, le “prix 
du travail”, qui est un piège à l’emploi pour ceux qui 
souhaitent travailler, et le “prix de l’amour”, qui est une 
injustice en soi. On aurait a tout le moins pu initier un 
processus — même très progressif — en vue d’obtenir, 
à terme, une solution défi nitive à ces problèmes.

La perspective d’un vote de la réforme du statut des 
aidants proches avant les prochaines élections devient 
de plus en plus incertaine. L’intervenant souhaiterait 
connaître le calendrier prévu, notamment en ce qui 
concerne la concertation avec les acteurs concernés, 
et rappelle que son groupe a déposé une proposition 
de loi sur cette question.

Par ailleurs, l ’intervenant souhaiterait obtenir des 
éclaircissements concernant les mesures annoncées 
en vue d’améliorer le recouvrement des indus dans le 
versement des allocations d’invalidité, qui souffre actuel-
lement de certaines faiblesses sur le plan administratif.

M. Jean-Marc Delizée (PS) relève le paradoxe suivant 
concernant la santé: jamais l’état de santé général de la 
population n’a été aussi bon, et les conditions de travail 
sont bien meilleures que ce qu’on a pu connaître dans le 
passé. Pourtant on assiste parallèlement à une hausse 
continue du nombre de personnes qui bénéficient 
d’indemnités pour invalidité ou maladie de longue durée 
(près de 300 000 personnes dans le régime des travail-
leurs salariés). Il est vrai que de nouveaux troubles sont 
aujourd’hui davantage présents ou reconnus, comme 
les troubles mentaux et les maladies chroniques.

Parmi les réalisations qu’on peut retenir de l’action 
du secrétaire d’État, il y a le succès du plan back to 
work, où on a dépassé l’approche passive et purement 
administrative du problème, avec une meilleure prise en 
compte des aptitudes au travail des personnes concer-
nées. Le véritable enjeu reste toutefois le maintien à 
l’emploi plutôt que le retour à l’emploi, par exemple pour 
ceux qui souffrent de maladie chronique; le secrétaire 
d’État a indiqué qu’à cette fi n, une concertation étroite 
avec les partenaires sociaux serait engagé avec les 
partenaires sociaux afi n de mettre en place le cadre 
permettant tant que possible le maintien à l’emploi — 
dans un cadre de travail adapté — pour les personnes 
concernées.

De heer David Clarinval (MR) is verheugd dat de 
kinderbijslag voor de zelfstandigen en voor de werkne-
mers vanaf 1 juli 2014 dezelfde zal zijn. Dat is volgens 
hem een vooruitgang en tevens de laatste stap van een 
langdurig proces. Hij betreurt echter twee, volgens hem 
onrechtvaardige aspecten van een ander dossier, dat 
van de uitkeringen voor personen met een handicap: 
eensdeels de “prijs van de arbeid”, die een werkloos-
heidsval is voor wie wil werken, en anderdeels de “prijs 
van de liefde”, die op zich een onrechtvaardigheid is. 
Men had op zijn minst een — zelfs zeer geleidelijk —
proces op gang kunnen brengen om op termijn tot een 
defi nitieve oplossing te komen voor die problemen.

Het wordt almaar onzekerder dat vóór de volgende 
verkiezingen een hervorming van het statuut van de 
mantelzorgers zal kunnen worden goedgekeurd. De 
spreker wenst het geplande tijdpad te kennen, onder 
meer betreffende het overleg met de betrokkenen, en 
herinnert eraan dat zijn fractie over die kwestie een 
wetsvoorstel heeft ingediend.

De spreker wenst voorts verduidelijkingen over de 
aangekondigde maatregelen ter verbetering van de 
invordering van de onverschuldigde bedragen bij de 
betaling van de invaliditeitsuitkeringen; op administratief 
vlak verloopt die invordering niet probleemloos.

De heer Jean-Marc Delizée (PS) attendeert op de 
volgende paradox betreffende de gezondheid: de al-
gemene gezondheidstoestand van de bevolking is nog 
nooit zo goed geweest en de arbeidsomstandigheden 
zijn veel beter dan wat men in het verleden heeft ge-
kend, en tóch neemt het aantal mensen een uitkering 
wegens invaliditeit of langdurige ziekte voortdurend toe 
(nagenoeg 300 000 mensen in het werknemersstelsel). 
Het klopt dat nieuwe stoornissen, zoals geestelijke stoor-
nissen en chronische ziekten, vandaag meer aanwezig 
zijn of beter worden erkend.

Het succes van het back to work-plan is een van de 
verwezenlijkingen van het optreden van de staatssecre-
taris. In het kader van dat plan heeft men de passieve en 
louter administratieve aanpak overstegen, door beter in 
te spelen op de arbeidsbekwaamheden van de betrok-
kenen. De echte uitdaging blijft er evenwel in bestaan 
mensen aan de slag te houden in plaats van ze opnieuw 
aan de slag te krijgen, bijvoorbeeld voor wie door een 
chronische ziekte wordt getroffen. De staatssecretaris 
heeft daartoe een nauw overleg aangekondigd met de 
sociale gesprekspartners om het kader uit te werken 
dat de mogelijkheid zal bieden de betrokkenen zoveel 
mogelijk aan de slag te houden, zij het in een aange-
paste werkomgeving.
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Au sujet de la responsabilisation des médecins-trai-
tants, le secrétaire d’État a indiqué qu’une concertation 
était en cours au sein de l’INAMI. Pourrait-il en dire un 
peu plus à ce sujet? Quels sont les objectifs recherchés?

Concernant la prévention des accidents du travail 
dans le secteur de l’intérim, le groupe de l’intervenant 
estime qu’il faut en effet responsabiliser les entreprises 
utilisatrices de travailleurs intérimaires à la prévention 
et à la protection au travail. Il conviendrait donc de 
considérer ces entreprises, dans le cadre de la loi du 
10 avril 1971 sur les accidents du travail, comme étant 
les employeurs des travailleurs intérimaires, et comme 
devant en conséquence souscrire elles-mêmes une 
assurance contre les accidents du travail.

La presse a mis l’accent ces derniers temps sur les 
difficultés, en ce qui concerne le congé d’adoption, de 
parents qui adoptent un enfant séjournant à l’étranger. Il 
semblerait que se pose à cet égard un problème d’éga-
lité de traitement entre familles adoptantes. L’intervenant 
souhaiterait connaître la position du secrétaire d’État 
sur ce point.

À propos des mesures adoptées récemment en ce qui 
concerne le crédit-temps et les dispositifs d’interruption 
de carrière thématiques, le groupe de l’orateur avait 
émis des critiques tenant au fait que ces mesures ont 
été prises principalement sur la base de considérations 
budgétaires, sans qu’ait lieu dans le même temps une 
réfl exion sur les besoins des familles qu’il conviendrait 
de rencontrer. Il faut dès lors espérer qu’une réforme 
qualitative pourra intervenir sur cette question sous la 
prochaine législature.

La reconnaissance du statuts des aidants proches 
par la loi constituerait indiscutablement un premier pas 
important pour apporter une solution au problème des 
familles confrontées à la grande dépendance. Cette 
reconnaissance devrait aller de pair avec la réforme 
des congés thématiques et l’aménagement du temps de 
travail pour soins. On notera que le congé pour soins pal-
liatifs, instauré dans les années 90, ne constitue qu’une 
solution partielle au problème de la grande dépendance, 
qui est un problème beaucoup plus large qui ne peut être 
réduit aux dispositifs existants aujourd’hui; le véritable 
enjeu est celui de la mutualisation de ce risque.

Le comité européen des droits sociaux a adressé 
une recommandation à la Belgique concernant le pro-
blème de l’accueil de la grande dépendance. S’il est 
abusif de parler de condamnation, il n’en demeure pas 
moins que le problème est réel, mais concerne en fait 
davantage les régions. L’offre d’accueil est actuellement 
insuffisante, mais la prise de conscience existe, à telle 

De staatssecretaris heeft in verband met de respon-
sabilisering van de behandelend artsen aangegeven 
dat binnen het RIZIV overleg aan de gang is. Kan hij 
daarover iets meer zeggen? Wat zijn de doelstellingen?

De fractie van de spreker is inzake de preventie van 
arbeidsongevallen in de uitzendsector van oordeel dat 
men de ondernemingen die uitzendkrachten in dienst 
hebben, inderdaad bewust moet maken van preventie en 
bescherming op het werk. Men zou die ondernemingen, 
in het kader van de wet van 10 april 1971 betreffende 
de arbeidsongevallen, dus moeten beschouwen als 
de werkgevers van die uitzendkrachten, waardoor zij 
zelf een arbeidsongevallenverzekering zouden moeten 
sluiten.

De pers heeft de jongste tijd gewag gemaakt van 
de moeilijkheden die ouders met een in het buitenland 
verblijvend kind ondervinden inzake adoptieverlof. In dat 
opzicht zou een probleem van gelijke behandeling tus-
sen adoptiegezinnen rijzen. De spreker wenst te weten 
wat daarover het standpunt van de staatssecretaris is.

Wat de recent aangenomen maatregelen inzake 
tijdskrediet en de thematische loopbaanonderbrekings-
regelingen betreft, had de fractie van de spreker kritiek 
geuit op het feit dat die maatregelen vooral om budget-
taire redenen werden genomen, zonder dat tegelijkertijd 
een refl ectie heeft plaatsgehad over de noden van de 
gezinnen waarop zou moeten worden ingespeeld. Het 
valt dus te hopen dat er tijdens de volgende zittingspe-
riode een kwalitatieve hervorming komt.

De wettelijke erkenning van de statuten van de 
mantelzorgers zou ontegenzeglijk een eerste belang-
rijke stap zijn om een oplossing aan te reiken voor het 
probleem van de sterk hulpbehoevende gezinnen. Die 
erkenning zou gepaard moeten gaan met de hervorming 
van de thematische verloven en met de aanpassing van 
de arbeidstijd om voor iemand te zorgen. Opgemerkt 
zij dat het in de jaren 90 ingevoerd palliatief verlof maar 
een gedeeltelijke oplossing biedt voor het probleem van 
de grote zorgbehoevendheid. Dat is een veel ruimer 
probleem dat niet kan worden gereduceerd tot de thans 
bestaande regelingen. De onderlinge verwaarborging 
van dat risico is de echte uitdaging.

Het Europees Comité voor Sociale Rechten heeft aan 
België een aanbeveling gericht over de opvang van de 
zwaar zorgbehoevenden. Het zou overdreven zijn van 
een veroordeling te spreken, maar dat neemt niet weg 
dat het probleem reëel is en dat het in feite meer een 
zaak is van de gewesten. Het opvangaanbod is onvol-
doende, maar er is een bewustwording, in die mate dat 
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enseigne qu’en Région wallonne, par exemple, des 
programmes pour pallier les manques sont aujourd’hui 
budgétés.

Mme  Nahima Lanjri (CD&V) souhaiterait obtenir 
davantage de précisions concernant le projet de l’INAMI 
visant à ‘cartographier’ les comportements prescrip-
teurs des médecins, dans le cadre de la lutte contre 
la fraude aux allocations. Quand cela sera-t-il réalisé, 
quelles informations supplémentaires cette opération 
va-t-elle apporter, et enfi n, quels problèmes entend-on 
résoudre concrètement de la sorte?

Concernant le plan back to work, l’intervenante rap-
pelle que le rapport d’enquête de mai 2012 signalait 
l’absence de responsabilité fi nancière des employeurs 
dans absence au travail de longue durée pour cause de 
maladie, et pointait également l’absence d’incitant fi nan-
cier pour les employeurs qui réintègrent un travailleur 
après une longue période d’absence pour maladie. L’im-
plication des employeurs dans le processus de remise 
au travail des personnes absentes après une maladie 
de longue durée semble pourtant indispensable. Dans 
quelle mesure le secrétaire d´État compte-t-il prendre 
cet aspect en considération?

Sur la question de la prise en compte du burn out par 
le Fonds des maladies professionnelles, l’intervenante 
suppose que le secrétaire d’État coopère sur ce dossier 
avec la ministre de l’Emploi? Par ailleurs, elle s’inquiète 
de l’état d’avancement de la concertation menée avec 
les partenaires sociaux des professions concernées, 
sachant que ceux-ci ont décidé il y a quelques mois de 
se retirer des discussions, en raison des options prises 
par le gouvernement dans ce dossier.

Il est connu que les travailleurs intérimaires sont expo-
sés à un risque plus importants d’accident du travail. 
Il est donc positif de voir que le Fonds des accidents 
du travail a été chargé d’assurer le suivi de ce dossier.

Les allocations familiales seront, à l ’issue de la 
réforme de l’État actuellement en cours, transférées 
aux Communautés, conformément à l’accord de gou-
vernement. Dans le même temps, les allocations en 
faveur des travailleurs indépendants seront portées 
au niveau de celles des travailleurs salariés. Quel 
budget représente cette mesure, et dans quelle part 
sera-t-elle supportée par une hausse des cotisations 
des indépendants?

Concernant le Service des créances alimentaires 
(SECAL), l’intervenante se félicite de la mise en place 
de la commission qui sera chargée de procéder à 
l ’objectivation du calcul des pensions alimentaires 

in het Waals Gewest bijvoorbeeld budgetten worden 
toegekend voor programma’s om de tekortkomingen 
te ondervangen.

Mevrouw Nahima Lanjri (CD&V) wenst meer inlichtin-
gen over het plan van het RIZIV om het voorschrijfgedrag 
van de artsen in kaart te brengen, in het kader van de 
bestrijding van de fraude met uitkeringen. Wanneer zal 
dat plan worden verwezenlijkt, voor welke bijkomende  
inlichtingen zal dat zorgen en welke problemen beoogt 
men op die manier concreet op te lossen?

De speekster herinnert in verband met het back to 
work-plan aan een vaststelling in het onderzoeksrap-
port van mei 2012, met name dat de werkgevers inzake 
langdurige afwezigheid op het werk wegens ziekte geen 
fi nanciële verantwoordelijkheid dragen, alsook dat zij 
niet fi nancieel worden geholpen bij de herintegratie 
van een werknemer die wegens een langdurige ziekte 
afwezig is geweest. Het lijkt nochtans onontbeerlijk de 
werkgevers te betrekken bij het proces om mensen die 
wegens een langdurige ziekte afwezig zijn geweest, 
opnieuw aan het werk te zetten. In hoeverre is de staats-
secretaris van plan rekening te houden met dat aspect?

Inzake de kwestie van de inaanmerkingneming van 
de burn out door het Fonds voor de beroepsziekten 
veronderstelt de spreekster dat de staatssecretaris in 
dat dossier samenwerkt met de minister van Werk. Zij 
is bovendien verontrust over de stand van zaken van 
het overleg met de sociale gesprekspartners van de 
betrokken beroepen, wetende dat die enkele maanden 
geleden beslist hebben zich terug te trekken uit de be-
sprekingen als gevolg van de door de regering gemaakte 
keuzes in dat dossier.

Dat uitzendkrachten blootgesteld zijn aan een groter 
risico op arbeidsongevallen is bekend. Het is dus positief 
vast te stellen dat het Fonds voor Arbeidsongevallen met 
de follow-up van dat dossier werd belast.

De kinderbijslag zal na de hervorming van de thans 
lopende staatshervorming worden overgedragen aan de 
gemeenschappen, overeenkomstig het regeerakkoord. 
Tegelijkertijd zal de kinderbijslag voor de zelfstandigen 
op het niveau van dat van de werknemers worden ge-
bracht. Welk budget vertegenwoordigt die maatregel, en 
in welke mate zal de kostprijs worden gedragen door 
een verhoging van de bijdragen van de zelfstandigen?

Betreffende de Dienst voor alimentatievorderingen 
(DAVO) is de spreker ingenomen met de oprichting 
van de commissie die zal worden belast met de 
objectivering van de berekening van de verleende 



18 3071/018DOC 53 

C H A M B R E   5 e  S E S S I O N  D E  L A  5 3 e  L É G I S L A T U R E K A M E R    5 e   Z I T T I N G  V A N  D E  5 3 e  Z I T T I N G S P E R I O D E2013 2014

accordées. En effet on constate à l ’heure actuelle 
que beaucoup de magistrats ont tendance à gonfl er le 
montant de la pension alimentaire, au-delà même des 
capacités contributives réelles des personnes concer-
nées, sachant que le SECAL se substituera de toute 
façon au débiteur en cas de défaillance. Or, ce n’était à 
l’évidence pas la philosophie de ce projet, qui a été mis 
sur pied pour permettre le paiement d’avances en cas 
défaut de paiement des créances alimentaires, mais qui 
remplirait à présent — aux yeux de certains magistrats 
— une mission d’assistance sociale. Par ailleurs, cette 
tendance de la jurisprudence ne facilite pas la mission 
de recouvrement par le SECAL des pensions impayées, 
car le montant de la pension excède aujourd’hui trop 
souvent les moyens du débiteur d’aliments. Quand cette 
commission sera-t-elle installée et quand pourra-t-elle  
rendre ses premières recommandations? Des moyens 
supplémentaires sont-ils par ailleurs prévus pour le 
SECAL?

La réforme du régime des allocations en faveur des 
personnes avec un handicap s’annonçait comme étant 
un dossier important de la législature. Le secrétaire 
d’État avait, dès son entrée en fonction en décembre 
2011, annoncé sa volonté de mener une réforme de la 
loi du 27 février 1987, et une large consultation a depuis 
lors été menée, qui a abouti en juin 2012. Un projet 
de loi a été annoncé dans cette commission en avril 
2013 pour le mois de juin de la même année, après un 
nouveau tour de consultations. Or, à la lecture de la 
présente note de politique générale, on constate que 
l’ambition se limite aujourd’hui à une note d’orientation 
destinée au prochain gouvernement  ! Les personnes 
handicapées, qui constituent un des groupes les plus 
fragiles de notre société, sont trompées, les promesses 
les concernant n’ayant pas été tenues.

Le projet-pilote de modernisation du système handi-
care, qui consiste essentiellement en une modernisation 
du fl ux d’échange de données, est encours Quand 
ce projet aboutira-t-il? Concernant l’amélioration des 
services du Centre de contact de la DG Personnes 
handicapées, d’après les chiffres du rapport d’audit, 
qu’on peut considérer comme l’hypothèse la plus opti-
miste, la qualité du service devrait s’améliorer, 23 % 
des appels entrants recevant une réponse en 2012, 
pour 81 % à terme, et le niveau de la qualité de service 
devrait être porté dans le même temps à 61 %, ce qui 
laisse encore une marge d’amélioration. Le secrétaire 
d’État a-t-il l’intention de consacrer un effort budgétaire 
supplémentaire en vue d’améliorer ces résultats?

Pour Mme Muriel Gerkens (Ecolo-Groen), il apparait 
clairement que les cas d’invalidité et d’incapacité de 

alimentatie-uitkeringen. Men stelt thans vast dat veel 
magistraten de neiging hebben om het bedrag van de 
alimentatie-uitkering op te blazen, zelfs tot voorbij de 
reële bijdragecapaciteit van de betrokkenen, omdat ze 
weten dat bij gebrek aan betaling de DAVO in elk geval 
in de plaats van de schuldenaar zal treden. Dat was 
duidelijk niet de bedoeling van het project, dat tot stand 
is gekomen om de betaling van voorschotten in geval 
van wanbetaling van de alimentatievorderingen moge-
lijk te maken, maar dat nu — in de ogen van sommige 
magistraten — een maatschappelijke bijstandsrol zou 
vervullen. Voorts maakt die trend in de rechtspraak de 
terugvordering door de DAVO van de onbetaalde onder-
houdsuitkeringen er ook niet makkelijker op; het bedrag 
van de alimentatie gaat nu immers te vaak de middelen 
van de alimentatieplichtige te boven. Wanneer zal die 
commissie worden geïnstalleerd en wanneer zal zij haar 
eerste aanbevelingen formuleren? Wordt er voorts in 
extra middelen voor de DAVO voorzien?

De hervorming van de uitkeringsregeling voor 
personen met een handicap werd aangekondigd als 
een belangrijk dossier voor deze regeerperiode. De 
staatssecretaris had vanaf zijn aantreding in december 
2011 aangekondigd van plan te zijn de wet van 27 fe-
bruari 1987 te hervormen en sindsdien werd een brede 
raadpleging uitgevoerd, die in juni 2012  ten einde is 
gekomen. Na een nieuwe overlegronde werd in deze 
commissie in april 2013 een wetsontwerp aangekondigd 
voor juni van datzelfde jaar. Bij het lezen van deze be-
leidsnota stelt men echter vast dat men niet verder mikt 
dan een oriëntatienota voor de volgende regering ! De 
mensen met een handicap, die tot de meest kwetsbare 
groepen in onze samenleving behoren, worden dus 
bedrogen, want de beloften die hen werden gedaan, 
worden niet waargemaakt.

Het proefproject in verband met het systeem-
HANDICARE, dat in wezen een modernisering van de 
gegevensuitwisseling behelst, is aan de gang. Wanneer 
loopt dat project ten einde? In verband met de optima-
lisering van de diensten van het Contact Center van 
de DG Personen met een handicap blijkt uit de cijfers 
van het auditverslag — dat als het meest optimistische 
scenario kan worden beschouwd — dat de kwaliteit van 
de dienstverlening zou moeten verbeteren: de 23   % 
inkomende oproepen die in 2012 werden beantwoord, 
zouden in de toekomst moeten evolueren naar 81 %; 
het niveau van de kwaliteit van de dienstverlening zou 
tegelijkertijd op 61   % moeten worden gebracht, wat 
nog steeds voor verbetering vatbaar blijft. Is de staats-
secretaris van plan een extra budgettaire inspanning te 
doen om die resultaten te verbeteren?

Voor mevrouw Muriel Gerkens (Ecolo-Groen) blijkt 
duidelijk dat het aantal gevallen van invaliditeit en ar-
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travail sont en augmentation, plus particulièrement en 
ce qui concerne les travailleuses de plus de 50 ans. Si 
des études sont en cours à ce sujet, on peut tout de 
même avancer comme facteur explicatif probable le 
vieillissement de la population active. Dès lors, il semble 
nécessaire de mettre en œuvre des politiques visant à 
améliorer de manière générale la qualité des conditions 
de travail tout au long de la carrière (stress, horaires, 
formation, perspectives de carrière…). L’intervenante 
rappelle les propositions déposées par son groupe à 
ce sujet (diminution du temps de travail pour le travail-
leur aîné et transmission de l’expérience profession-
nelle à un jeune travailleur) et la nécessité absolue de 
développer l’offre de formation pour les travailleurs les 
moins qualifi és, qui sont généralement négligés par les 
entreprises.

À l’initiative du secrétaire d’État, le Fonds des mala-
dies professionnelles sera davantage impliqué dans la 
prévention et la prise en compte de la charge psychoso-
ciale. C’est positif, même si il est permis de se deman-
der pourquoi le phénomène du burn out n’a pas été 
d’emblée reconnu comme une maladie professionnelle.

Le bilan de la politique des personnes handicapées 
de cette législature et de la législature précédente est 
au fond assez modeste: on n’est pas encore arrivé à un 
résultat tangible dans la réception et le traitement des 
demandes d’allocation, le taux d’emploi des personnes 
handicapées, aussi bien dans le secteur public que 
dans le secteur privé, est encore trop faible,… On en 
est encore au stade des déclarations d’intention, avec la 
note d’orientation, alors que l’intervenante aimerait avoir 
une vision plus claire des chantiers en cours (allocation 
d’intégration, allocation de remplacement de revenu, 
‘prix de l’amour’ et ‘prix du travail’,…), d’autant que des 
auditions ont été organisées au Parlement même avec 
des représentants du Conseil supérieur national des 
personnes handicapées.

La modernisation du système informatique est une 
réalisation positive: les appels sont dorénavant mieux 
traités, même si le service peut sans doute encore 
être amélioré. L’attribution du marché pour le nouveau 
système Handicare est prévue pour début 2014, et 
l ’intervenante souhaiterait obtenir des informations 
concernant les spécifi cations du cahiers des charges.

Concernant l ’emploi et les quotas de personnes 
handicapées dans les services publics, et sachant 
que l’objectif de 3 % n’est pas atteint partout, l’oratrice 
souhaiterait savoir quelles sont les conséquences et 
sanctions auxquelles s’exposent les services publics 
qui ne remplissent pas leurs obligations. N’a —t-il pas 
été question, à un moment donné, de prévoir à titre de 

beidsongeschiktheid toeneemt, meer in het bijzonder 
bij de werkneemsters boven de 50 jaar. Zelfs al zijn er 
daarover studies aan de gang, men kan er toch vanuit 
gaan dat de vermoedelijke verklarende factor de ver-
oudering van de beroepsbevolking is. Daarom blijkt het 
noodzakelijk een beleid te voeren dat er algemeen op 
gericht is de kwaliteit van de arbeidsomstandigheden 
tijdens de hele loopbaan (stress, arbeidstijden, oplei-
ding, loopbaanmogelijkheden enzovoort) te verbeteren. 
De spreekster herinnert aan de voorstellen van haar 
fractie hierover (vermindering van de arbeidstijd voor de 
oudere werknemer en doorgave van beroepservaring 
aan een jonge werknemer), en beklemtoont de abso-
lute noodzaak om het opleidingsaanbod voor de minst 
gekwalifi ceerde werknemers te verbeteren; zij worden 
over het algemeen immers door de ondernemingen over 
het hoofd gezien.

Op initiatief van de staatssecretaris zal het Fonds 
voor beroepsziekten meer betrokken worden bij het 
voorkomen en de aanpak van psychosociale druk. Dat 
is positief, ook al kan men zich afvragen waarom het 
fenomeen burn out niet onmiddellijk als beroepsziekte 
is erkend.

De balans van het gehandicaptenbeleid tijdens deze 
zittingsperiode, en ook de vorige, is eigenlijk vrij matig: er 
is nog geen tastbaar resultaat betreffende de ontvangst 
en de verwerking van de uitkeringsaanvragen; de ar-
beidsparticipatie van de personen met een handicap is 
zowel in de overheidssector als in de privésector nog te 
gering. Met de oriëntatienota zit men nog altijd in de fase 
van de intentieverklaringen, terwijl de spreekster graag 
een duidelijker beeld zou willen van de lopende projec-
ten (integratietegemoetkoming, vervangingsinkomen, 
“prijs van de liefde” en “prijs van de arbeid” enzovoort), 
vooral omdat er in het Parlement zelf hoorzittingen 
werden gehouden met vertegenwoordigers van de Na-
tionale Hoge Raad voor Personen met een Handicap.

De modernisering van het informaticasysteem is een 
positieve realisatie: de oproepen worden nu beter be-
handeld, zelfs al kan de dienst ongetwijfeld nog worden 
verbeterd. De toewijzing voor het nieuwe Handicare-
systeem staat gepland voor begin 2014 en de spreek-
ster wenst informatie in verband met de specifi caties 
van het bestek.

Aangaande de werkgelegenheid en de quota van 
personen met een handicap in de overheidsdiensten, 
alsook in de wetenschap dat de 3 %-doelstelling niet 
overal wordt bereikt, wenst de spreekster te vernemen 
wat de consequenties daarvan zijn en welke sancties er 
voor de overheidsdiensten gelden als zij hun verplichtin-
gen niet nakomen. Is er op een gegeven moment geen 
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sanction, un gel du budget ou des recrutements pour 
les services pris en défaut?

Sur la question des aidants proches, le secrétaire 
d’État a indiqué précédemment que la première étape 
consistait à préciser les critères ouvrant accès à ce 
statut d’aidant proche, et que des avis devaient encore 
être rendus sur ce point avant de lancer la concertation 
avec les entités fédérées. Il n’y a donc aucune certitude 
de voir ce dossier aboutir sous la présente législature, 
ce qui est fort regrettable au vu du travail déjà accompli.

Le plan relatif à la grande dépendance, lancé il y a un 
an par la Conférence interministérielle, est malheureu-
sement également un de ces projets dont on n’aperçoit 
aucune réalisation concrète. Il serait intéressant de 
connaître les échéances prévues et les moyens mis sur 
la table à l’heure actuelle. Qu’en est-il par ailleurs du 
problème des personnes dites en ‘double diagnostic’, 
qui sans être en situation de dépendance physique 
nécessitent également un prise en charge permanente? 
Les mesures envisagées dans le plan ‘grande dépen-
dance’ prennent-elles ces personnes en compte?

Enfi n, concernant le SECAL, la commission chargée 
de l’objectivation des montants des créances est sur le 
point d’être mise sur pied. Dispose-t-on d’un calendrier 
pour le démarrage effectif de ses travaux en 2014?

B. Réponses du secrétaire d’État

Concernant la question de l’augmentation des cas 
d’invalidité, le secrétaire d’État indique que ce phéno-
mène est dû à une combinaison de facteurs, parmi les-
quels ont peut épingler le vieillissement de la population, 
le recul de l’âge de la pension et de la prépension, les 
effets de la crise économique et la prise en compte d’un 
nombre plus élevés d’affections. Le rapport sur les fac-
teurs explicatifs de l’augmentation des cas d’invalidité 
devrait être soumis sous peu au Comité de gestion de 
l’INAMI et sera mis à la disposition de la commission.

La réforme des méthodes de travail des médecins 
—conseils a été lancée, avec un accent mis sur la pré-
vention des incapacités de travail de longue durée et 
l’accompagnement dans le retour au travail, avec le plan 
back to work, élaboré sous le précédent gouvernement 
mais qui a été poursuivi et approfondi. 

sprake van geweest hun budget of de indienstnemin-
gen bij wijze van sanctie te bevriezen, zo de betrokken 
diensten in gebreke blijven?

In verband met de mantelzorgers heeft de staatsse-
cretaris voordien aangegeven dat de eerste fase erin 
bestond de criteria te preciseren die toegang geven tot 
het statuut van mantelzorger, en dat er hierover nog 
adviezen moesten worden uitgebracht alvorens het 
overleg met de deelgebieden te organiseren. Er is dus 
geen enkele zekerheid dat dit dossier nog tijdens deze  
zittingsperiode in het parlement geraakt, wat bijzonder 
jammer is gelet op het al verrichte werk.

Het plan “zware zorgbehoevendheid“dat een jaar 
geleden door de Interministeriële Conferentie is ge-
lanceerd, is helaas ook één van die projecten waaruit 
niets concreets voortkomt. Het zou interessant zijn te 
weten welke termijnen en middelen daarvoor nu naar 
voren worden geschoven. Hoe staat het voorts met het 
probleem van de mensen met een “dubbele diagnose”, 
die zonder fysieke afhankelijkheid toch ook permanente 
zorg vereisen? Houden de maatregelen in het plan 
“zware zorgbehoevendheid” rekening met die mensen?

Wat ten slotte de DAVO betreft, staat de commissie 
die belast is met de objectivering van de bedragen van 
de vorderingen, op het punt te worden opgericht. Is er 
een tijdschema voor de effectieve start van haar werk-
zaamheden in 2014?

B. Antwoorden van de staatssecretaris

In verband met het vraagstuk van de toename van de 
gevallen van invaliditeit wijst de staatssecretaris erop 
dat dit verschijnsel te wijten is aan een combinatie van 
factoren, onder meer de vergrijzing, de verhoging van de 
pensioenleeftijd en de leeftijd voor vervroegd pensioen, 
de gevolgen van de economische crisis en de inaanmer-
kingneming van een groter aantal aandoeningen.  Het 
rapport over de factoren ter verklaring van de toename 
van het aantal gevallen van invaliditeit zou eerlang 
moeten worden voorgelegd aan het Beheerscomité 
van het RIZIV en zal ter beschikking worden gesteld 
van de commissie.

De hervorming van de werkmethoden van de advi-
serend geneesheren is van start gegaan, waarbij de 
klemtoon ligt op de preventie van langdurige arbeidson-
geschiktheden en op de begeleiding bij de werkhervat-
ting dankzij het back to work-plan, dat weliswaar tijdens 
de vorige regeerperiode werd uitgewerkt maar dat werd 
voortgezet en uitgebouwd.
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La responsabilisation des médecins traitants passe 
tout d’abord par la sensibilisation: il faut sensibiliser les 
médecins au fait que la prescription d’une interruption 
de travail de longue durée fait partie du traitement, et 
demande le même sérieux que le traitement médical 
— dont la prescription de médicaments notamment —  
en tant que tel. À partir de 2014, un nouveau modèle 
d’attestation d’invalidité sera utilisé. Une deuxième 
proposition concerne l’information des praticiens sur 
leur comportement prescripteur en ce qui concerne les 
incapacités de travail, qui pourrait aboutir à l’introduc-
tion de sanctions, sur la base des enquêtes du service 
d’évaluation et de contrôle médical.

Les observations faites par la Cour des comptes 
concernant les insuffisances constatées dans la récu-
pération des indus par les mutuelles, ont donné lieu aux 
initiatives suivantes: en vue de pouvoir organiser un suivi 
optimal de la récupération des montants indus par les 
organismes assureurs, l’INAMI prévoit la création d’un 
fl ux d’informations, qui permettra de déterminer si le 
montant indu résulte d’une erreur de l’organisme assu-
reur ou si la récupération a eu lieu, et si une motivation a 
été introduite en cas de renoncement à la récupération. 
L’objectif est d’élaborer des indicateurs de performance 
pour les organismes assureurs sur ce plan et de prévoir 
des moyens pour les responsabiliser (nouvel article 149, 
§ 3, relatif à la responsabilité fi nancière des organismes 
assureurs).

Des moyens ont été libérés pour mettre en place le 
réseau des ‘disability managers’; dans un premier temps 
il est prévu de former une cinquantaine de personnes, 
qui viendront en renfort de l’action d’une quinzaine de 
médecins-conseils de l’INAMI.

On a souligné l’insuffisance des moyens consacrés à 
l’heure actuelle à la grande dépendance, et le secrétaire 
d’État peut souscrire à cette critique. La responsabi-
lité politique dans ce domaine est partagée, puisqu’il 
s’agit d’une compétence en partie communautaire, 
mais le fédéral ne tente pas de se dédouaner, dans la 
mesure où un plan d’action a été lancé au niveau de la 
Conférence interministérielle. Il a été décidé de mettre 
sur pied un groupe de travail pour examiner ce dossier, 
l’objectif à terme étant de créer plus de places pour la 
grande dépendance, indépendamment des avancées 
que l’on peut escompter en ce qui concerne le statut 
des aidants proches. 

De responsabilisering van de behandelend artsen 
staat of valt in eerste instantie met bewustmaking: de 
artsen moeten er bewust van worden gemaakt dat 
een voorschrift voor een langdurige werkonderbreking 
onderdeel is van de behandeling en dezelfde ernst 
vereist als de geneeskundige behandeling zelf — die 
onder meer geneesmiddelenvoorschriften omvat.  Vanaf 
2014 zal een nieuw model invaliditeitsattest worden ge-
bruikt.  Een tweede voorstel betreft de voorlichting van 
de beroepsbeoefenaars omtrent hun voorschrijfgedrag 
bij arbeidsongeschiktheden, dat tot de instelling van 
sancties zou kunnen leiden op grond van de onder-
zoeken van de dienst voor geneeskundige evaluatie 
en controle.

De opmerkingen van het Rekenhof over de leemten 
die zijn geconstateerd bij de terugvordering door de 
ziekenfondsen van de niet-verschuldigde bedragen, 
hebben aanleiding gegeven tot de volgende initiatieven: 
om een optimale opvolging van die terugvordering te 
kunnen organiseren, voorziet het RIZIV in een infor-
matiestroom, wat het mogelijk zal maken te bepalen of 
het niet-verschuldigde bedrag het resultaat is van een 
fout bij de verzekeringsinstelling, of de terugvordering 
effectief is gebeurd, en wat de motivering is ingeval 
van de terugvordering wordt afgezien.  De doelstelling 
is om performantie-indicatoren uit te werken voor de 
verzekeringsinstellingen en om middelen aan te reiken 
om ze te responsabiliseren (nieuw artikel 149, § 3, dat 
voorziet in de fi nanciële verantwoordelijkheid van de  
verzekeringsinstellingen).

Er werden middelen uitgetrokken om het netwerk 
van de ‘disability managers’ op te zetten; in een eerste 
stadium wordt de opleiding in uitzicht gesteld van een 
vijftigtal mensen, ter versterking van de werkzaamhe-
den van een vijftiental adviserend geneesheren van 
het RIZIV.

Er is beklemtoond dat momenteel onvoldoende mid-
delen gaan naar de behandeling van zwaar verslaaf-
den, en de staatssecretaris kan zich wel in die kritiek 
terugvinden.  De beleidsverantwoordelijkheid terzake 
is weliswaar gedeeld omdat die bevoegdheid deels bij 
de gemeenschappen ligt, maar de federale overheid 
wenst zich er niet vanaf te maken; op het echelon van 
de Interministeriële Conferentie werd immers een actie-
plan werd opgestart.  Er werd besloten een werkgroep 
op te richten om dat dossier te onderzoeken, waarbij 
het op termijn de bedoeling is meer opvangplaatsen 
voor zwaar verslaafden te scheppen, ongeacht de te 
verwachten vooruitgang wat het statuut van de mantel-
zorgers betreft.
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Concernant justement le statut des aidants proches, 
les remarques formulées par les acteurs du secteur des 
aidants proches seront bien entendu prises en compte 
par le gouvernement, qui est soucieux de coller à la 
réalité du terrain. Le secrétaire d’État espère recueillir le 
derniers avis d’ici la fi n de l’année, en vue de déposer un 
texte aussi rapidement que possible en début d’année 
prochaine et d’arriver à adopter un texte défi nitif d’ici 
la fi n de la législature.

Les critiques concernant l’insuffisance des moyens 
d’action du SECAL sont pour partie fondées: on ne 
touche pas assez de monde, dans un domaine où les 
situations sur le terrain peuvent cependant être drama-
tiques. La principale difficulté est évidemment d’ordre 
budgétaire, et le prochain gouvernement devra s’atteler 
à essayer de trouver des moyens supplémentaires en 
vue de donner suite, notamment, aux recommandations 
des chercheurs de la KUL. Pour le surplus, le secrétaire 
d’État renvoie à son collègue des Finances, qui est 
compétent à l’égard du SECAL.

Concernant la réforme de la loi du 27 février 1987 re-
lative aux allocations aux personnes handicapées, 
la note d’orientation sera présentée en Conseil des 
ministres d’ici la fi n de l’année, avec l’avis du Conseil 
national supérieur des personnes handicapées. Il est 
vrai que tout le monde aurait souhaité que ce dossier 
aboutisse plus rapidement, mais force est de constater 
que les moyens nécessaires sont importants et que la 
situation budgétaire n’a pas permis de les dégager. En 
dépit du scepticisme affiché par certains, le secrétaire 
d’État tient à souligner que la note d’orientation n’est 
pas un exercice vain, qu’elle collera à la réalité de terrain 
et qu’elle permettra de fournir des données utiles pour 
le prochain gouvernement.

La modernisation de l’infrastructure informatique de 
la DG Personnes handicapées est en cours, l’infras-
tructure actuelle étant complètement dépassée. Près 
de 7 millions d’euros ont été consacrés à ce projet, qui 
devrait aboutir en 2015  ou en 2016, et permettra de 
faciliter les transferts d’information, d’améliorer la récu-
pération des paiements indus, de contrôler l’évolution 
des ressources des intéressés, à la hausse comme à la 
baisse, de mettre fi n à certains dysfonctionnements,... 
Concernant l ’allocation de remplacement en faveur 
des personnes handicapées, on a mis en évidence 
les problèmes que constituent le ‘prix de l’amour’ et 
le ‘prix du travail ’, et des dispositifs d’immunisation 

Precies over dat statuut van mantelzorger zal de 
regering vanzelfsprekend de door de actoren van 
de mantelzorgsector geformuleerde opmerkingen in 
aanmerking nemen; het is immers de bedoeling nauw 
voeling te houden met de realiteit in het veld.  De staats-
secretaris hoopt tegen eind dit jaar de laatste adviezen 
te ontvangen, teneinde zo spoedig mogelijk, begin 
volgend jaar, een tekst te kunnen indienen en tegen 
het einde van de regeerperiode een defi nitieve tekst te 
kunnen aannemen.

De kritiek op de ontoereikende werkmiddelen van de 
DAVO  zijn deels terecht: er worden niet genoeg mensen 
bereikt in een aangelegenheid waar zich op het terrein 
niettemin dramatische situaties kunnen voordoen.  De 
grootste moeilijkheid is uiteraard budgettair van aard, en 
de volgende regering zal de koe bij de horens moeten 
vatten om te proberen bijkomende middelen te vinden 
om met name tegemoet te komen aan de aanbevelingen 
van de KUL-onderzoekers.  Voor het overige verwijst de 
staatssecretaris naar zijn collega van Financiën, die voor 
de DAVO bevoegd is. 

Tegen eind dit jaar zal in de ministerraad, samen 
met het advies van de Nationale Hoge Raad voor Per-
sonen met een Handicap, een oriëntatienota worden 
voorgesteld over de hervorming van de wet van 27 fe-
bruari  1987  betreffende de tegemoetkomingen aan 
personen met een handicap.  Het klopt dat iedereen 
had gewenst dat dit dossier sneller had kunnen worden 
afgerond, maar men kan niet om de vaststelling heen 
dat er heel wat middelen nodig zijn en dat die wegens 
de begrotingstoestand niet konden worden vrijgemaakt.  
Ondanks de door sommigen getoonde scepsis wenst 
de staatssecretaris met klem te stellen dat de oriënta-
tienota geen loze oefening is, dat ze bij de realiteit in 
het veld zal aansluiten en dat ze de mogelijkheid zal 
bieden nuttige gegevens ten behoeve van de volgende 
regering aan te reiken.

De modernisering van de IT-infrastructuur van de 
Directie-Generaal Personen met een Handicap is aan 
de gang, aangezien de huidige infrastructuur volstrekt 
voorbijgestreefd is.  Er werd bijna 7 miljoen euro vrij-
gemaakt voor dit project, dat in 2015 of 2016 rond zou 
moeten zijn; het zal informatieoverdrachten makkelijker 
maken, de terugvordering van de niet-verschuldigde 
betalingen verbeteren, de gelegenheid bieden de da-
lende dan wel stijgende evolutie van de middelen van 
de betrokkenen te controleren, het mogelijk maken 
sommige werkingsgebreken te verhelpen enzovoort.  
Wat de vervangingstegemoetkoming voor personen met 
een handicap aangaat, is gewezen op de knelpunten die 



233071/018DOC 53 

C H A M B R E   5 e  S E S S I O N  D E  L A  5 3 e  L É G I S L A T U R E K A M E R    5 e   Z I T T I N G  V A N  D E  5 3 e  Z I T T I N G S P E R I O D E2013 2014

partielle — avec des tranches progressives — sont à 
présent prévus.

Concernant le projet back to work, aussi bien l’INAMI 
que le CNT sont actuellement saisis pour avis et ont 
mis sur pied des groupes de travail dont on attend les 
conclusions.

Dès lors que les allocations familiales des travailleurs 
indépendants sont alignées sur celles des travailleurs 
salariés, il ne semble plus nécessaire de prévoir une 
règle de priorité à l’affiliation au régime des travailleurs 
salariés dans cette branche.

Dans le dossier de la charge psychosociale, les 
partenaires sociaux et le Fonds des maladies profes-
sionnelles ont été invités à poursuivre leurs réfl exion 
concernant le burn out, comme ils l’ont fait précédem-
ment pour les affectons de dorso-lombalgies.

Enfi n , concernant les quotas de personnes han-
dicapées dans la fonction publique, le secrétaire 
d ’État indique qu’on observe une nette progres-
sion des chiffres depuis 2009: on est ainsi passé 
de 0,9  % de travailleurs handicapés en 2009  à 
1,54  % en 2012. Il est certain que l ’objectif de 
3 % est encore loin d’être atteint, et l’arrêté royal du 
6 décembre 2012, qui modifi e l’arrêté royal du 6 oc-
tobre  2005, impose désormais aux services publics 
fédéraux qui n’atteignent pas le quota de consulter — 
lors de leurs recrutements — les listes spécifi ques de 
personnes handicapées.

III. — VOTE

La commission émet, par 9 voix contre une, et une 
abstention, un avis favorable sur la section concernée 
du projet de budget général des Dépenses.

 Les rapporteurs,  Le président,

 Catherine FONCK  Yvan MAYEUR
Mathias DE CLERCK

rijzen inzake de “prijs van de liefde” en de “prijs van de 
arbeid”; in dat verband is thans voorzien in gedeeltelijke 
neutraliseringsvoorzieningen die progressieve schijven 
omvatten.

In verband met het back to work-plan worden mo-
menteel het RIZIV en de NAR om advies verzocht; die 
instanties hebben werkgroepen opgericht waarvan de 
conclusies worden ingewacht.

Vanaf het moment dat de kinderbijslag van de zelf-
standigen is afgestemd op die van de werknemers, is 
het kennelijk niet langer noodzakelijk in die sector te 
voorzien in een voorrangsregel voor de aansluiting bij 
het werknemersstelsel.

In het dossier van de psychosociale druk werden de 
sociale partners en het Fonds voor de Beroepsziekten 
verzocht hun refl ectie in verband met burn out voort te 
zetten, zoals zij dat voorheen hebben gedaan voor de 
dorsolumbalgie-aandoeningen.

Wat tot slot de quota van personen met een handicap 
bij de overheidsdiensten betreft, geeft de staatssecre-
taris aan dat de cijfers sinds 2009 duidelijk in stijgende 
lijn gaan: zo is het aantal werknemers met een han-
dicap toegenomen van 0,9  % in 2009 tot 1,54  % in 
2012.  Het staat buiten kijf dat de doelstelling van 3  % 
nog lang niet is bereikt, en het koninklijk besluit van 
6 december 2012 tot wijziging van het koninklijk besluit 
van 6 oktober 2005 legt de federale overheidsdiensten 
die het quotum niet halen, op om bij indienstnemingen 
de specifi eke lijsten van personen met een handicap 
te raadplegen.

III. — STEMMING

Met 9 stemmen tegen 1 en 1 onthouding brengt de 
commissie een gunstig advies uit over de betrokken 
sectie van het ontwerp van algemene uitgavenbegroting.

 De rapporteurs, De voorzitter,

 Catherine FONCK  Yvan MAYEUR
Mathias DE CLERCK
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